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Naš kombinat smo poimenovali 
po tovarišu Francu Leskošku-Luki

Sklep o poimenovanju je sprejel 
in razglasil delavski svet našega kombinata 
na slavnostni seji letos ob 3. juliju

Pred dvorano doma kulture med prihajanjem 
povabljencev na slavnostno sejo delavskega 
sveta našega kombinata,...

v dvorani doma kulture med sejo ter po kon
čani seji delavskega sveta našega kombinata 
pred domom kulture

Tudi letos navečer pred našim praznikom in praznikom vseh slovenskih 
rudarjev - 3. julijem je delavski svet našega kombinata imel v domu kul
ture v Titovem Velenju slavnostno sejo, na kateri je potekalo podeljevanje 
odlikovanj predsedstva SFRJ delavcem iz našega kombinata ter priznanj in 
simboličnih nagrad jubilantom 20 let neprekinjenega dela pri vanj združe
nih organizacijah... Le da je letos ta tradicionalna seja bila za naš kombi
nat tudi zgodovinska, saj smo v njenem osrednjem delu prek delegatov v 
delavskem svetu naš kombinat poimenovali po preminulem tovarišu Francu 
Leskošku-Luki, začela pa se je z enominutnim molkom vseh udeležencev v 
počastitev spomina nanj!

Prispevek tovariša Luke k razvoju našega kombinata in Šaleške doline 
sploh je neprecenljiv. Vsak rudar, vsak delavec v našem kombinatu je 
zato v sebi nosil željo, naj bi se naš kombinat, sestavljena organizacija, 
poimenoval po njem, velikem revolucionarju, prvem komandantu sloven
ske partizanske vojske, gospodarstveniku, članu sveta federacije in pr
vem častnem članu delovnega kolektiva RLV.

S temi besedami je predsednik delavskega sveta Feliks Zamuda - potem ko 
je ocenil naše delovne dosežke - napovedal svečano poimenovanje SOZD 
REK Titovo Velenje po tovarišu Francu Leskošku-Luki.

Jože Ramšak , podpredsednik koordinacijskega odbora osnovnih organiza
cij ZS naše sestavljene organizacije, je nato delavskemu svetu predlagal 
sprejem sklepa:

"Delavski svet sprejema sklep o poimenovanju SOZD REK Titovo Velenje
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Med podeljevanjem odlikovanj predsedstva SFRJ delavcem iz našega 
kombinata ter priznanj in simboličnih nagrad jubilantom 20 let ne
prekinjenega dela pri vanj združenih organizacijah na slavnostni seji 
delavskega sveta našega kombinata

po tovarišu Francu Leskošku-Luki. Odslej se naša sestavljena 
organizacija imenuje Rudarsko elektro-energetski kombinat 
’Franc Leskošek-Luka’, Titovo Velenje."

Delegati in gostje so ta sklep sprejeli z dolgotrajnim ploska
njem .

V tradicionalnem delu svečane seje delavskega sveta so jubi
lanti 20 let nepretrganega dela v OZD naše sestavljene organi
zacije, ki jih je letos vseh kar 180, prejeli priznanja in sim
bolične nagrade, še prej pa se jim je predsednik poslovodnega 
odbora naše sestavljene organizacije Slavko Janežič zahvalil 
za vestno delo v teh dveh desetletjih.

Šestinpetdeset delavcev iz našega kombinata pa je v tem delu 
seje prejelo odlikovanja predsedstva Socialistične federativne 
republike Jugoslavije. Izročil jim jih je predsednik republiš
kega sveta ZSS Marjan Orožen.

Odlikovani so bili:

- z redom republike z bronastim vencem Teodor Jelen iz RLV,
- z redom zaslug za narod s srebrno zvezdo Jože Krk, Janko 

Meh in Bruno Trebičnik - vsi iz RLV,
- z redom dela z zlatim vencem Slavko Janežič iz poslovodne

ga odbora SOZD in Ernest Rahten iz RLV,
- z redom dela s srebrnim vencem Martin Arlič, Franc Avber 

šek, Vinko Bastelj, Slavko Belaj, Ivan Blažič, Jože Debeljak, 
Franc Deučbaver, Franc Dobnik, Franc Drozg, Rajmund 
Eman, Stanislav Pece, Stanko Glinšek, Cveto Gregorin, Ka
rel Grilc, Ivan Kokot, Vinko Kolar, Jože Kopina, Edvard 
Krajšek, Ludvik Kranjc, Franc Krivec, Viktor Krk, Jakob 
Kureš, Anton Lipuš, Milan Medved, Viktor Medved, Viktor 
Medvešek, Franc Meža, Danijel Mežnar, Anton Mišja, Stan
ko Naraks, Stanislav Oprešnik, Ferdo Ovčar, Gvido Ovnik, 
Alojz Pesjak, Franc Pribičnik, Franc Reberšek, Milan Red- 
nak, Janko Sente, Dušan Suzič, Stjepan Šipuš, Ivan Škorjanc, 
Franc Tajnik, Anton Verbec, Karel Verdnik, Jakob Vodeb, 
Vinko Vovk, Stanko Žižek - vsi iz DO RLV,

- z medaljo zaslug za narod Ivan Hliš iz RLV,
- z medaljo dela pa Ivan Krebl in Anton Meža - oba iz RLV.

Po slavnostni seji delavskega sveta so se udeleženci iz doma 
kulture napotili čez Titov trg - na njem sta v tem času meša
ni pevski zbor "Gorenje" in Rudarska godba Titovo Velenje za
čela izvajati svoj kulturni program - v Delavski klub na tova
riško srečanje.

Uredništvo

RUDAR - INFORMATOR, glasilo kolektiva sestavljene organizacije REK Franc Leskošek-Luka, Titovo Velenje 

Za izdajanje glasila skrbi uredniški odbor. Odbor sestavljata:

a) delegacija samoupravnih organov in družbenopolitičnih organizacij: Ivan Krejan (RLV - J. mehanizacija) - namestnik Ivan Jelen 
(RLV - J.. Škale), Anton Ribarič (RLV - DSSS) - namestnik Igor Jevšovar (RLV - J. Preloge), TE Šoštanj - Maks Lomšek (namestni
ca Zinka Moškon), ESO - Alojz Filipančič (namestnik Dragan Čelofiga), SIPA K - Roman Rebernik (namestnik Drago Tamše), EFE - 
Mile Maksimovič (namestnica Milena Gril), Avtoprevozništvo in servisi - Vili Malovšek (namestnik Branko Kranjčec), Tiskarna - 
Silvo Pešak (namestnica Marija Boruta), Družbeni standard - Dragica Pohar (namestnik Jože Mirtič), Avtomatska obdelava podat
kov - Irena Likar (namestnica Mira Uranc), Zavarovanje - Niko Pečovnik (namestnik Roman Golčar), DSSS SOZD - Branko Ledinek 
(namestnica Anica Pristovšek);

b) delegacija delavcev in njihovih stalnih sodelavcev pri glasilu: Konstantin Kuzmin (DSSS SOZD - odgovorni urednik), Rafael Batič 
(DSSS SOZD - glavni in tehnični urednik), Bojan Ograjenšek (DSSS SOZD - novinar reporter), Draga Lipuš (DSSS SOZD - novinar
ka lektorica), Vesna Kores (DSSS SOZD - tajnica in stavka glasila), Lojze Ojsteršek (DSSS SOZD - fotografske storitve), Miha 
Pevnik (DSSS SOZD - tajništvo samoupravnih organov SOZD), Irena Seme - Tirnanič (referentka za informiranje v TE Šoštanj) in 
predstavnik OK SZDL Titovo Velenje.

Predsednik uredniškega odbora: Ivan Krejan • Naslov uredništva: Titovo Velenje - Prešernova 10 (DSSS SOZD - telefon 851 100, in
terno 260 - soba 58 nad pošto Titovo Velenje)

Tiska DO Tiskarna REK Franc Leskošek-Luka, Titovo Velenje (Titovo Velenje - Celjska cesta, telefon 850 566 ali 851 630) e Glasilo 
prejemajo vsi člani kolektiva brezplačno • Izhaja po potrebi • Naklada 6 500 izvodov
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Štiri častne straže iz naše občine ob žari s posmrtnimi 
ostanki Franca Leskoška-Luke in prizor ob shranitvi žare 
v grobnico herojev v Celju v torek, 7. junija 1983

9. decembra 1958 v RLV, na dan 61-letnice rojstva 
in imenovanja Franca Leskoška-Luke za prvega častnega 
člana delovnega kolektiva Rudnika lignita Velenje
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Tudi 5. redne seje delavskega sveta našega kombinata...

se je udeležilo komaj zadosti delegatov za sklepčnost.

Še o prejšnji,
5. redni seji 
delavskega sveta 
našega kombinata

O tej seji delavskega sveta našega kombinata oziroma sestav
ljene organizacije, izvedeni 31. maja, smo precej pisali že 
pred njo, in sicer v Informatorju št. 16 z dne 27. maja. Zato 
tokrat o njej le na kratko!

Predsednik delavskega sveta Feliks Zamuda je uvodoma pove
dal, da so realizirani vsi sklepi prejšnje, 4. redne seje sveta. 
Nato je Anton Hojnik iz TE Šoštanj v skladu z enim od sklepov
4. redne seje obrazložil investicijo v ureditev kontrolnega sis
tema SIPA SS za delovne organizacije RLV, TE Šoštanj, ESO in 
APS. Deiegati so njegovo poročilo sprejeli s pripombo, naj bo 
oprema v sklopu tega sistema zavarovana pred možnimi mehai 
skimi poškodbami, nared za izkoriščanje pa naj bo povsod do 
konca julija 1983.

Zatem je na vprašanje delegatov iz TE Šoštanj, postavljeno na 
prejšnji seji, o možnosti ureditve ustrezne prečne zveze 
med NATC Preloge in EATC TE Šoštanj odgovoril Zdenko Širca 
iz skupnih služb kombinata. Povedal je, da so strokovnjaki 
elektrostrojnega sektorja skupnih služb delovne organizacije 
RLV zagotovili, da ni bojazni, da ne bi mogli urediti take 
zveze, da pa imajo v TE Šoštanju tudi radijsko zvezo z EGS, 
prek katere je možna vzpostavitev dodatnih zvez.

Sledil je odgovor pravne službe SOZD na delegatsko vprašanje 
s prejšnje seje sveta, ali je bil kršen samoupravni sporazum 
o združitvi delovnih organizacij v SOZD REK Titovo Velenje, 
ko je delovna organizacija RLV dela pri projektiranju svoje no
ve, nadomestne klasirnice v Novih Prelogah oddala delovni or
ganizaciji Industriprojekt - Beograd, ne pa delovni organizaci
ji ESO. Ta odgovor je delegatom posredoval predsednik delav
skega sveta. Povedal je, da je pravna služba SOZD ugotovila, 
da je treba v primeru, da ESO vztraja pri trditvi, da je omen
jeni samoupravni sporazum kršen, sporno razmerje rešiti z 
arbitražnim postopkom, skladnim z določbami tega sporazu
ma in statuta SOZD; poleg tega pa še, da pravna služba SOZD 
meni, da ni prav, da je delovna organizacija ESO obvestila de
lavski svet SOZD o tej zadevi le pod točko "razno".

Glede predloga sprememb in dopolnitev samoupravnega spora
zuma o medsebojnih razmerjih pri ustvarjanju in razporejanju 
skupnega prihodka iz proizvodnje termoelektrične in toplotne 
energije v našem kombinatu, poslanega po sklepu 3. redne 
seje delavskega sveta SOZD predsednikom delavskih svetov in 
vodjem temeljnih organizacij RLV in TE Šoštanj, pa so delegati 
ugotovili, da ni sprejet, ker delavski svet TE Šoštanj na dopis, 
ki ga je prejel v zvezi z njim, ni odgovoril.

• drugi del seje

Skupaj s poročiloma o poslovanju naše sestavljene organizacije v 
letu 1982 in prvem trimesečju 1983 so delegati sprejeli sta
lišča , v katerih pozivajo vse delovne organizacije in delovne 
skupnosti SOZD, naj se lotijo racionalnega varčevanja v svo
jem poslovanju, preučijo nabavo, možnosti za zmanjšanje za
log materiala in omejitev nabave ter naredijo tudi finančno ana 
lizo zalog in možnosti za pokrivanje manjkajočih obratnih sred 
štev.

• tr etj i del

Poročevalca o težavah pri pripravi plana SOZD za leto 1983 ni 
bilo, zato so delegati sklenili, naj se ta problematika razčisti 
prek izvršilnega odbora delavskega sveta SOZD za gospodar
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jenje in poslovodnih odborov SOZD, RLV in TE Šoštanj, plansko 
-analitska služba SOZD pa naj izdela predlog tega plana za ob
ravnavo v delovnih organizacijah in delovnih skupnostih SOZD 
ter sprejem na 6. redni seji delavskega sveta SOZD.

• četrti del seje

Delegati so sprejeli samoupravni sporazum o združevanju de
la in sredstev med OZD našega kombinata in delovno organiza
cijo Kovinotehna-Celje, samoupravni sporazum o osnovah skup 
nega plana s to delovno organizacijo ter dopolnitve samouprav
nega sporazuma o združevanju dela in sredstev med OZD naše
ga kombinata in delovno organizacijo Tehnoimpex-Ljubljana.

Spričo tega, ker je' bila 5. redna seja delavskega sveta našega kom
binata sorazmerno zelo hitro pri kraju, je Sonja Urbančič, vodja 
službe zunanje trgovine naše sestavljene organizacije, delavski svet 
seznanila še s potekom akcije za postavitev enotnih kriterijev pri de
viznem poslovanju.

• peti del

Delegati so sprejeli tako vsebinski kakor tudi finančni plan 
praznovanja 3. julija 1983 v našem kombinatu in dolini - s 
predračunom vseh stroškov za 10 odstotkov nižjim kakor la
ni - poleg tega pa tako kot lani še sklep o dodatnem združeva
nju sredstev v ta namen v višini 96,22 dinarja na zaposlenega 
delavca v SOZD.

•šesti del seje

V tem delu je delavski svet po sprejemu poročila razpisne ko
misije imenoval za vodjo delovne skupnosti SOZD A OP (Avto
matska obdelava podatkov) diplomiranega inženirja strojništva

Zdravka Tanška, ki je uspešno opravljal dela in naloge vodje 
te naše delovne skupnosti že doslej.

V preostalih delih seje je delavski svet:

- imenoval za predsednika svojega izvršilnega odbora za gos
podarjenje Vlada Berlota iz ESO, za nadomestnega člana in 
obenem podpredsednika pa Mirana Grušovnika iz TE Šoštanj;

- v skladu s pravilnikom o organiziranju in izvajanju skupne 
finančne funkcije v SOZD potrdil predlog sestave finančnega 
odbora SOZD (vanj so bili predlagani: Elica Forstner iz TE 
Šoštanj, Alenka Avberšek iz RLV, Jože Zajc iz ESO, Anica 
Kos iz Tiskarne, Vladka Jan iz APS, Dragica Grušovnik iz 
EFE, Peter Geršak iz Sipaka, Nada Godec iz Družbenega 
standarda ter Irena Šramel kot predstavnica delovnih skup
nosti Skupne službe SOZD, A OP in Zavarovanje).

Za sklep seje je spričo tega, ker je bila pri kraju sorazmerno 
zelo hitro, Sonja Urbančič, vodja službe zunanje trgovine na
še sestavljene organizacije, delavski svet seznanila še s po
tekom akcije za postavitev enotnih kriterijev pri deviznem po
slovanju, predsednik delavskega sveta pa je znova opozoril na 
slabo udeležbo delegatov na sejah sveta in predsednikom dele
gacij naložil, da pripravijo poročilo o udeležbi članov svoje 
delegacije. /Uredništvo/

LJUDSKA OBRAMBA IN 
DRUŽBENA SAMOZAŠČITA (lil)

Delavski svet

Delavski svet ali drug njemu enak organ upravljanja organiza
cije združenega dela usmerja ljudsko obrambo in družbeno sa- 
mozaščitovOZD.Pri tem opravlja zlasti naslednje naloge:

- zagotavlja, da so v načrtih OZD jasno določene naloge ljud
ske obrambe in družbene samozaščite kot sestavni del redne 
dejavnosti OZD,

- imenuje komite za ljudsko obrambo in družbeno samozaščito,
- sprejme obrambni in varnostni načrt ter druge načrte za ob

rambno in samozaščitno dejavnost,
- določa organiziranost teritorialne obrambe, narodne in ci

vilne zaščite,
- spremlja in usmerja delo poslovodnih in drugih izvršilnih 

organov pri uresničevanju nalog ljudske obrambe in družbe
ne samozaščite,

- odloča o organiziranju in opravljanju delovnih obveznosti in 
drugih pogojih za delo v neposredni vojni nevarnosti ali v iz
rednih razmerah in

- v mejah svojih pravic in obveznosti zagotavlja materialne po
goje za opravljanje nalog ljudske obrambe in družbene samo
zaščite.

Poslovodni organ

Poslovodni organ organizacije združenega dela opravlja na pod
ročju ljudske obrambe in družbene samozaščite naslednje nalo
ge:

- skrbi za uresničevanje nalog pri vodenju delovnega procesa v 
skladu z določeno politiko in nalog, ki izhajajo iz obrambnega 
in varnostnega načrta,

- organizira in usklajuje strokovno pripravo načrtov, poročil 
ter druge dokumentacije in aktivnosti ljudske obrambe in 
družbene samozaščite za delavski svet, komite LO in DS Z 
ter druge njima enake organe,

- organizira in usklajuje priprave, načrtovanje in izvrševanje 
sklepov in ukrepov delavskega sveta ter komiteja za ljudsko 
obrambo in družbeno samozaščito v zvezi z izvajanjem ob
rambnih in samozaščitnih priprav, nalog in aktivnosti. /Služ 
ba za ljudsko obrambo in družbeno samozaščito v SOZD REK 
Titovo Velenje/
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Problemska 
konferenca komunistov 
našega kombinata

Marca 1981 so komunisti delovnih organizacij RLV in TE Šoštanj 
na svoji problemski konferenci ocenili idejnopolitična vpraša
nja razvoja družbeno-ekonomskih in samoupravnih odnosov v 
naši sestavljeni organizaciji. Aprila 1982 so komunisti celega 
kombinata temeljito ocenili uresničevanje ciljev združevanja de
lovnih organizacij v SOZD REK Titovo Velenje in določili naloge, 
ki jih je treba opraviti za ureditev vloge in položaja kombinata 
kot sestavljene organizacije in za ustrezno uveljavitev socialis
tičnih samoupravnih družbeno-ekonomskih odnosov v njem.

Obakrat so sprejeli poenotena stališča do vprašanj dohodkovnih 
odnosov med temeljnimi organizacijami RLV in TE Šoštanj, 
skupnega gospodarjenja s finančnimi sredstvi, skupnega plani
ranja, skupnega razvoja (vključno z dolgoročnimi razvojnimi 
usmeritvami), skupne finančne funkcije, kadrovske in social
ne politike ter družbenega standarda delavcev združenih orga
nizacij v naš kombinat. Obakrat so ob pregledu uresničevanja 
dogovorov ugotovili veliko neuspehov, še več pa svoje akcijske 
neučinkovitosti.

V ponedeljek, 27. junija, so se zbrali na svoji tretji konferen
ci - zopet problemski - in na njej spregovorili o svojih nalogah 
pri uveljavljanju dohodkovnih odnosov ter samoupravne organi
ziranosti v SOZD REK Titovo Velenje in v energetskem gospo
darstvu SR Slovenije.

rednotenje elektroenergetske bilance za leto 1984 pa mora biti 
drugačno, pripravljeno po dejavnostih.

Pri razširjeni reprodukciji je treba večjo skrb nameniti raz
voju, izgradnji najpomembnejših energetskih objektov.

V premogovništvu in elektrogospodarstvu uspešno opravljate 
svoje proizvodne naloge. Zelo dobro bi bilo, da bi jih tudi de
lavci v drugih gospodarskih dejavnostih. Zato lahko zahtevate 
realizacijo načrtovanega skupnega prihodka."

Mnenji Janeza Živka in Andreja Lednika

Gradivo dovolj jasno kaže težave v SOZD REK Titovo Velenje. 
Stališča v njem sicer niso nova, so pa bolj konkretna, kot so 
bila še na vaših prejšnjih takih konferencah. Zakaj pa nismo 
pri njihovem uresničevanju bolj učinkoviti? Zato, ker doslej 
nismo bili dovolj dosledni.

Sestavljena organizacija REK Titovo Velenje daje ton Šaleški 
dolini, zato bi bilo treba v stališčih te konference natančneje 
opredeliti njen odnos do družbenopolitične skupnosti. Položaj 
vašega kombinata se kaže v družbeni infrastruktu
ri. Izvršni svet skupščine občine Velenje in občinska organi
zacija ZKS podpirata vaša stališča, treba je le naložiti stro
kovnim službam in poslovodnim delavcem, da jih realizirajo.

Sprejeti dogovori in 
stališča na konferenci

Uveljavljanje družbeno-ekonomske vloge in položaja kombina
ta in položaja delavcev pri proizvodnji termoelektrične energi
je v kombinatu

Ta njihova konferenca je bila sklicana po sklepu problemske 
konference komunistov energetskega gospodarstva Slovenije, 
ki je bila letos februarja in na kateri so udeleženci opredelili 
naloge komunistov pri uveljavljanju samoupravnega dohodkovne 
ga povezovanja in samoupravnega organiziranja na podlagi za
kona o energetskem gospodarstvu SR Slovenije in družbenega 
dogovora o organiziranosti energetskega gospodarstva ter ne
kaj nalog v zvezi z racionalizacijo oskrbe z energijo.

Udeležili so se je delegati osnovnih organizacij ZK vseh OZD 
v našem kombinatu, poleg njih pa še podpredsednik republiš
kega komiteja za energetiko Alojz Saviozzi, predsednik izvrš
nega sveta skupščine občine Velenje Andrej Lednik, sekretar 
občinske organizacije ZKS - Titovo Velenje Janez Živko ter 
poslovodni in družbenopolitični delavci iz našega kombinata.

Alojz Saviozzi je predlagane 
usmeritve za sprejem na 
konferenci podprl približno 
s temile besedami:

"Ta vaša konferenca bi naj v bistvu potrdila usmeritve, ki so 
bile sprejete že na vaših prejšnjih konferencah in so oprede
ljene v zakonu o energetskem gospodarstvu SR Slovenije.

Gre za to, da je treba ustrezno spremeniti ceno električne 
energije, jo izenačiti za vse njene uporabnike, da bodo pokri
ti stroški enostavne reprodukcije njene proizvodnje, hkrati pa 
ustvarjena osnova za razširjeno reprodukcijo. Kmalu bodo v 
premogovnike prispela tudi sredstva bencinskega dinarja. Ov

1. Komunisti v SOZD REK Titovo Velenje ugotavljamo, da vsi 
družbeno-ekonomski in samoupravni odnosi v energetskem 
delu kombinata nastajajo na podlagi skupne proizvodnje v 
RLV in TE Šoštanj. Utrjevanje družbeno-ekonomskega polo
žaja delavcev v RLV in TE Šoštanj v okviru SOZD REK Titovo 
Velenje je zato osnovna naloga komunistov kombinata.

2. Zavzemamo se za takšen družbeno-ekonomski položaj naše
ga kombinata, ki se bo kazal v skupni razvojni politiki, 
skupnem gospodarjenju s finančnimi sredstvi, skupni politi
ki delitve dohodka in sredstev za osebne dohodke, skupni 
kadrovsko-socialni politiki in enotni komercialni politiki.

3. Zaostrili bomo odgovornost za dosledno uresničevanje spo
razumov o skupnem prihodku in za uveljavitev politike skup
nega gospodarjenja s finančnimi sredstvi v kombinatu.

4. Zavedamo se odgovornosti za razvoj naše občine, zato se 
bomo zavzemali za takšno združevanje dela in sredstev v 
kombinatu, da bo kombinat lahko postal nosilec razvoja v 
njej tudi po končanem rudarjenju v Šaleški dolini.

5. Pri kadrovski politiki smo odločno proti vsem zasebnim in
teresom, podjetniškemu obnašanju, tehnokratizmu, borbi 
za prestiž in nadvlado katere koli OZD v kombinatu.

Organiziranost proizvajalcev električne energije v SR Sloveniji

1. Čimprej je treba končati postopke organiziranja slovenskecp 
energetskega gospodarstva v skladu z družbenim dogovorom 
o njegovem organiziranju. Pri tem pa moramo jasno oprede 
liti, koliko bodo proizvajalci električne energije med seboj 
tehnično tehnološko povezani.

2. Pri uresničevanju družbenega dogovora o organiziranosti 
slovenskega energetskega gospodarstva moramo izhajati iz 
njegove vsebine, po kateri se družbeno-ekonomski in samo
upravni položaj delavcev elektroenergetskih OZD uresniču
je v treh sestavljenih organizacijah in organizacijah skupne
ga pomena.

3. Dejavnosti skupnega pomena naj bodo organizirane tako, da 
bo zagotovljen enakopraven vpliv vseh treh sestavljenih or
ganizacij.

4. Gospodarjenje s finančnimi sredstvi naj v posameznih ses
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tavljenih organizacijah poteka prek posebnih finančnih služb, 
ki naj poslujejo kot interne banke, z ustanovitvijo skupne in
terne banke pa naj bo zagotovljen njihov enoten nastop na
vzven.

5. Pospešiti je treba uresničevanje programa tehničnega sode
lovanja in povezovanja računalniških sistemov v elektroener 
getskem gospodarstvu v enoten informacijski sistem.

Idejnopolitična vprašanja organiziranosti samoupravnih interes 
nih skupnosti energetike

1. Pripombe, ki smo jih v naši sestavljeni organizaciji prispe
vali k predlogu zakona o energetskem gospodarstvu SR Slo
venije,niso bile upoštevane ob pripravi predloga nove orga
niziranosti energetskih skupnosti. Zato ponovno opozarja
mo, da predlagane rešitve o organiziranosti energetskih 
skupnosti ne zagotavljajo racionalne organiziranosti in ne 
razmejujejo dovolj jasno pristojnosti in odgovornosti teh 
skupnosti.

2. Delegatom, strokovnim in poslovodnim delavcem v kombi
natu nalagamo, da ob obravnavi vprašanj, ki se nanašajo na 
organiziranost energetskih skupnosti, zagovarjajo rešitve, 
ki bodo zagotavljale kar najbolj racionalno in učinkovito do
govarjanje z uporabniki električne energije ter enakopraven 
družbeno-ekonomski položaj proizvajalcev in uporabnikov 
električne energije.

Zagotavljanje zanesljivejše oskrbe z energijo

1. V našem kombinatu bomo usmerili vsa prizadevanja v dose
ganje čim boljših proizvodnih rezultatov. Skupaj s poslovod 
nimi delavci bomo v družbenopolitičnih organizacijah in sa
moupravnih organih preučili vse možnosti za še boljše izko
riščanje strojev in delovnega časa delavcev.

2. Izkoristiti moramo vse možnosti in vse svoje znanje za na
domestitev rudarske in druge opreme za energetske objek
te iz uvoza, vključno z reprodukcijskimi materiali in re
zervnimi deli zanjo, z doma izdelano.

3. Sestavljena organizacija REK Titovo Velenje se bo v okviru 
enotne energetske politike v SR Sloveniji tehnično in eko
nomsko vključila v zagotavljanje zanesljivejše preskrbe z 
energijo s čim večjim odkopom premoga v RLV, s čim bolj
šo izkoriščenostjo instaliranih kapacitet v TE Šoštanj in z 
zagotavljanjem proizvodnje rudarske in druge opreme za 
energetske objekte v ESO. Poleg tega bo sodelovala pri za
gotavljanju manjkajočih energetskih surovin v SR Sloveniji, 
v ta namen pa je treba zagotoviti transport primarnih ener
getskih surovin do potrošnikov s čim manjšimi stroški in s 
čim manjšo obremenitvijo transportnih poti, za široko po
trošnjo pa manjkajoče količine kvalitetnih premogov iz dru
gih republik.

4. Zavzemali se bomo za takšno srednjeročno in dolgoročno 
usmeritev energetike v naši republiki, ki bo zagotavljala iz
gradnjo novih energetskih proizvodnih objektov v Sloveniji 
in prek sovlaganja tudi v drugih republikah, hkrati pa večja 
vlaganja v razširjeno reprodukcijo premogovnikov v Slove
niji in pospešitev geoloških raziskav.

Vse osnovne organizacije ZK v kombinatu morajo v čim kraj
šem roku izdelati program uresničevanja svojega dela nalog, 
ki izhajajo iz teh dogovorov in stališč, in v njem natančno do
ločiti nosilce nalog,njihovo odgovornost ter roke in metode za 
izvedbo nalog.

Te usmeritve bomo predstavili tudi delavskemu svetu SOZD 
REK Titovo Velenje na njegovi posebni seji in mu na njej predla 
g ali, da zastavi postopek za pripravo in sprejem sprememb in do
polnitev samoupravnih splošnih aktov, s katerimi urejamo v kom
binatu odnose med OZD in zagotavljamo uresničevanje ciljev nji
hove združitve vanj. Odgovornost za izvedbo te naloge pa nalaga
mo komunistom v delavskem svetu in poslovodnemu odboru SOZD.

Uredništvo

6. V našem kombinatu imamo kadrovske in prostorske mož
nosti za organiziranje delovne organizacije za inženiring, 
ki bi izvajala investicije v izgradnjo elektroenergetskih ob
jektov v SR Sloveniji in izven nje, postopoma pa prevzela 
tudi naloge, ki so predvidene z družbenim dogovorom.

PRODAM

rezervne dele za SIMCO 1301/S: vrata, sprednjo šipo, pokrov, 
električni razdelilnik idr. /Rudi Kortnik, Tomšičeva 39, Tito
vo Velenje/
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Tovariš Tito 
ni nikoli izjavil...

V Informatorju št. 18 z dne 24. 6. 1983 ste objavili sestavek o 
obisku predstavnikov najvišjih republiških organov v našem 
kombinatu, ki me je spodbudil, da se v našem internem glasi
lu prvič oglasim.

Glede prvega dela sestavka, v katerem so naštete bolj ali manj 
poznane težave našega kombinata, nimam pripomb. O drugem 
delu, odgovoru predstavnikov republiških organov razpravljal
nem iz našega kombinata, pa menim tole!

Tovariš Tito - največja osebnost naše zgodovine - ni nikoli iz
javil, kolikor je meni poznano, pa naj je prišel na obisk kamor 
koli, v kakšno tovarno ali na proslavo, naj jim bo njegov obisk 
v visoko moralno priznanje; verjetno zato, ker je bil rad med 
delovnimi ljudmi, oziroma ga je zanimalo, kako ljudje delajo 
- živijo.

Takšna nagnjenja naj bi imeli tudi obiskovalci iz republiških 
organov, ki prihajajo v naš kombinat, seveda paše motiv, da 
podprejo naše bolj ali manj upravičene zahteve.

V vseh aktivnostih, ki so potekale v RLV ob pripravi predloga 
novega republiškega zakona o pokojninskem in invalidskem za
varovanju, mislim, da so bili jasno postavljeni predlogi za po
večanje beneficiranja delovne dobe delavcem, ki delajo v jami. 
Zato ne razumem, v čigavem interesu je potem zavračanje teh 
predlogov; posebno če pomislimo, da ponekod v SFRJ že imajo 
predlagano povečanje. Ne vidim nobenega argumenta, zakaj bi 
v Sloveniji morali biti izjema. Prav tako se mi zdi odveč boja
zen, da bi ljudje, ki delajo v jami, odšli v pokoj preveč ohra
njeni, kajti po dolgoletnem jamskem delu le malokdo ostane po 
polnoma zdrav, svojo pokojnino pa si je v letih dela nedvomno 
zaslužil.

Zdi se mi, da bi naši vodstveni delavci (v RLV) morali bolj od 
ločno zastopati naša stališča, saj je to konec koncev njihova 
dolžnost.

Za sklep moram dodati še, da se ne strinjam popolnoma tudi 
z oceno obiskovalcev iz republiških organov, da smo delavci 
v RLV le mezdni delavci, kajti o nekaterih poglavitnih stvareh 
pa le odločamo. Seveda pa to ne pomeni, da se z nekaterih vi
dikov našega samoupravljanja ne bi dalo izboljšati. Tovariški 
pozdrav! /Viktor Slatinek, RLV - TOZD Izobraževanje/

Povračilo stroškov za 
neorganizirano letovanje

V skladu z določili 173. člena "internega pravilnika o osnovah in 
merilih oblikovanja ter delitve sredstev osebnih dohodkov, sklada 
skupne porabe in drugih osebnih prejemkov" imajo delavci DO RLV in 
drugih OZD v naši sestavljeni organizaciji ter po njih socialno zava
rovani člani njihovih družin, ki letujejo neorganizirano - izven pro
grama letovanj, ki jih organizira naš kombinat - a tako ali drugače 
organizirano v okviru OZD izven našega kombinata, pravico do po
vrnitve dela stroškov za največ 10-dni takega letovanja, vendar s po
gojem, da je takšno letovanje najmanj 5-dnevno in izven občine Vele
nje.

Za uveljavitev te pravice v tekočem letu je treba po prihodu z le
tovanja - najpozneje do 15. oktobra - v pisarni delovne skupnosti 
Družbeni standard oddati originalen račun (s pečatom organizacije, 
ki je letovanje organizirala) ali blagajniško potrdilo o plačanih sto
ritvah med letovanjem, iz katerega morata biti razvidni tudi število 
dni letovanja in število letovalcev. Poleg tega pa mora biti račun (ali 
blagajniško potrdilo) izdan na ime upravičenca do regresa zdru
ženih organizacij v naš kombinat za letovanje. /Splošno-pravna služ
ba DO RLV/

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE VELENJE

odbor za solidarnost in
vzajemnost v stanovanjskem gospodarstvu

OBJAVLJA
na podlagi 9. člena pravilnika o pogojih in merilih za dodelje
vanje družbenih stanovanj pri samoupravni stanovanjski skup
nosti občine Velenje

RAZPIS ZA ZBIRANJE PRIJAV 
ZA PRIDOBITEV STANOVANJ,
S KATERIMI RAZPOLAGA 
STANOVANJSKA SKUPNOST

1.

Do družbenih stanovanj, s katerimi razpolaga stanovanjska 
skupnost, so upravičeni:

- delovni ljudje, občani in družine, ki nimajo pogojev, da bi 
rešili svoje stanovanjsko vprašanje v OZD zaradi težkih ma
terialnih razmer v njih,

- občani, ki s svojimi skupnimi dohodki ne morejo rešiti svo
jega stanovanjskega vprašanja,

- upokojenci, invalidi, borci NOV, interniranci, kmetje - bor
ci NOV, starejši in za delo nesposobni občani,

- mlade družine, zlasti tiste z večjim številom otrok, ki živi
jo v težkem gmotnem položaju, če izpolnjujejo v skupnosti 
socialnega varstva Slovenije dogovorjene pogoje in merila za 
pridobitev solidarnostnega stanovanja.

A) Upravičenci lahko zaprosijo za stanovanje, če izpolnjujejo 
naslednje pogoje:

- da upravičenec za stanovanje oziroma kdo od članov nje
gove družine ni imetnik stanovanjske pravice na ustrez
nem stanovanju ali lastnik ustreznega vseljivega stanova
nja,

- da upravičenec za stanovanje stalno biva na območju ob
čine Velenje najmanj 5 let,

- da upravičenec oziroma njegova družina doslej še ni ime
la ustrezno rešenega stanovanjskega vprašanja,

- da upravičenec ali za delo sposoben član ožje družine ni 
neopravičeno nezaposlen,

- da upravičenec nima možnosti rešiti stanovanjskega prob
lema pri starših ali otrocih, ki so lastniki večje stanovanj
ske hiše, več stanovanj ali stanovanja, ki presega stano
vanjske standarde na območju občine Velenje,

- da upravičenec oziroma kdo od članov njegove družine ali 
gospodinjstva ni lastnik počitniške hiše,

- da upravičenec oziroma kdo od članov njegove družine ali 
gospodinjstva nima premoženja v vrednosti nad 20 % vred
nosti standardnega stanovanja, ki bi mu šlo po merilih iz 
36. člena omenjenega pravilnika,

- za neustrezno stanovanje po 1. alinei tega člena se šteje:

- vlažno stanovanje, in sicer kletno, podpritlično in niz- 
kopritlično,

- neizolirano podstrešno stanovanje mešane gradnje (zi
dano in leseno),

- stanovanje brez stranišča ali s souporabo stranišča,
- stanovanje brez vodovodne napeljave,
- stanovanje, ki ima stanovanjsko površino nad 10 

manjšo od stanovanjskega standarda iz 36. člena ome
njenega pravilnika,
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- stanovanje, v katerem morajo otroci, starejši od 10 
let, in starši uporabljati isti spalni prostor,

- družinsko stanovanje brez kuhinje,
- stanovanje v višjem nadstropju, če gre za starejšega 

ali bolnega upravičenca ali invalida, ki mu je hoja po 
stopnicah otežena ali onemogočena.

B) Posebni pogoj, ki ga morajo izpolnjevati posamezne katego
rije upravičencev do družbenih stanovanj, je mejni znesek 
skupnega čistega mesečnega dohodka na člana gospodinjst
va, ki ne bi smel presegati:

- pri delovnih ljudeh iz vrst mladih družin (najmanj en ot
rok, starša do 30 let starosti in največ 5 let od sklenitve 
zakonske zveze) 50 % mesečnega poprečnega čistega oseb
nega dohodka na delavca v SR Sloveniji v letu pred nateča
jem za družbena stanovanja,

- pri občanih in družinah, ki nimajo pogojev, da bi rešili 
svoje stanovanjsko vprašanje v OZD, pri zasebnih obrtni
kih ter upokojencih in invalidih, če ne gre za stanovanja, 
kupljena iz sredstev SPIZ, 60 %, če gre za samske, ozi
roma 40 %, če gre za družino, mesečnega poprečnega čis
tega osebnega dohodka na delavca v SR Sloveniji v letu 
pred natečajem za družbena stanovanja.

SKRB ZA MALEGA ČLOVEKA

- Žal mi gradbinci tu ne moremo pomagati - naj poizkusijo biologi, 
če ga lahko napravijo še bolj malega.

(Iz PETLETKE humorista Milana Mavra " 1961-1964", izpolnjene leto 
dni pred rokom)

Poprečni mesečni čisti dohodek na delavca v SR Sloveniji je 
v letu 1982 znesel 14 040 din.

2.

Prosilci morajo v vlogi obvezno navesti tele osnovne podatke:

- svoje osebne podatke in članov družine (priimek in ime, da
tum in kraj rojstva, stalno bivališče),

- poklic,
- čas bivanja v občini Velenje,
- delovno dobo,
- dohodek družine.

Prosilci morajo k vlogi priložiti tale potrdila:

- potrdilo o svojem stalnem bivališču in bivališču zakonca, z 
navedbo časa bivanja v občini Velenje, in številu družinskih 
članov oziroma članov gospodinjstva,

- potrdilo o svoji delovni dobi,
- potrdilo o izplačanem osebnem dohodku družinskimčlancm za 

preteklo leto,
- potrdilo o premoženjskem stanju,
- potrdilo o dolžini delovne dobe.

3.

Prosilci, ki žele dobiti družbeno stanovanje po tem nateča
ju, utemeljeno vlogo, s priloženimi vsemi potrebnimi potrdili, 
vložijo:

A)

- zaposleni delavci prek organizacij, v katerih so zaposleni,
- borci NOV prek občinskega odbora ZZB NOV - Titovo Vele

nje - ta vlogi priloži tudi potrdilo o njihovi udeležbi v NOV,
- upokojeni občani prek društva upokojencev,
- delovni invalidi I. kategorije prek skupnosti pokojninskega 

in invalidskega zavarovanja občine Velenje, drugi invalidi 
pa prek centra za socialno delo,

- upravičenci do stalne denarne pomoči prek centra za social
no delo,

- delavci, zaposleni pri občanih, ki pri opravljanju samostoj
ne dejavnosti opravljajo dopolnilno delo drugih oseb, prek 
odbora za reševanje stanovanjskih vprašanj delavcev, zapo
slenih pri samostojnih obrtnikih,

- drugi občaripaprek krajevne skupnosti, v kateri stalno prebi
vajo.

B)

Vsi pod A navedeni zbiralci vlog morajo odstopiti overjene vlo
ge, skupaj z vsemi potrebnimi potrdili, odboru za solidarnost 
in vzajemnost v stanovanjskem gospodarstvu pri samoupravni 
stanovanjski skupnosti do izteka tega razpisa. Predtem pa mo
rajo za vse vlagatelje vlog pri njih (delavce, občane) ugotoviti, 
ali izpolnjujejo pogoje za vložitev prošnje za pridobitev sta
novanja .

Za nepopolni predlog vloge DSSS SIS gospodarskih dejavnosti 
občine Velenje pooblasti predlagatelja, da ga do določenega ro
ka dopolni; če predlagatelj tega ne stori, pa se tak predlog ob
ravnava kot nepopoln.

C)

V skladu s tem razpisom bodo razdeljena naslednja stanovanja 
v stanovanjskem bloku z gradbeno oznako A3 v soseski Šalek 
II (Kardeljev trg):

- 13 dvosobnih stanovanj - površina vsakega 59,20 m^,
- 1 dvosobno stanovanje s površino 58,75 m^,
- 2 dvosobni stanovanji z dvema kabinetoma - površina vsake

ga 84,75 m^,
- 2 enosobni stanovanji - površina vsakega 41,73 m , ter
- 1 garsonjera v Prešernovi 9 v Titovem Velenju.

Prosilci, ki jim bodo družbena stanovanja dodeljena, bodo pred 
vselitvijo v dodeljeno stanovanje morali plačati lastno soude
ležbo.

4.

Rok za zbiranje vlog je do 31. avgusta 1983.

Prispele vloge po tem roku in tiste vloge, ki jim ne bodo pri
ložena vsa potrebna potrdila, ne bodo upoštevane.

Tega razpisa se lahko udeležijo tudi vsi tisti, ki so bili v letu 
1982 uvrščeni na prednostno listo za dodelitev družbenega sta
novanja, a ga niso dobili.

Osnutek nove prednostne liste - oblikoval ga bo odbor za soli
darnost in vzajemnost pri skupnosti - bo objavljen:

- v organizacijah združenega dela,
- v pisarnah društev upokojencev,
- na sedežu občinskega odbora ZZB NOV - Titovo Velenje,
- v pisarnah krajevnih skupnosti v občini,
- na oglasni deski občinske stanovanjske skupnosti,
- vročili pa ga bomo tudi vsakemu udeležencu tega razpisa. 
Javna razprava o osnutku nove prednostne liste bo potekala 30 
dni.

Predlog nove prednostne liste bo sprejel zbor uporabnikov sa
moupravne stanovanjske skupnosti občine Velenje.
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Vse podrobnejše informacije v zvezi s tem razpisom lahko do
bite v DSSS SIS gospodarskih dejavnosti občine Velenje (Šaleš
ka 19/A, telefon 852-410), zaposleni interesenti v SOZD REK 
Franc Leskošek-Luka pa tudi pri Jožetu Zavratniku v skupnih 
službah SOZD (Prešernova 10, Titovo Velenje, I. nadstropje, 
soba 36) in Rudiju Bajcu v skupnih službah TE Šoštanj.

Še to !

Vsi v SOZD REK Franc Leskošek-Luka, ki se lahko udeležite 
tega razpisa,oddate pri Jožetu Zavratniku vlogo za 
udeležbo.

Viktor KRAŠEK, predsednik
odbora za solidarnost in vzajemnost
v stanovanjskem gospodarstvu pri
samoupravni stanovanjski skupnosti občine Velenje

POPRAVKI

sporočila o lanskih in letošnjih delovnih 
dosežkih DO ESP, objavljenega v Informatorju 
št. 17 z dne 10. 6. 1983

Najprej kaže omeniti, da smo v DO ESO zaradi težav pri ob
ratovanju strojev morali poiskati kooperante za izdelovanje 
nekaterih izdelkov, ki pa so zaradi zahtevnosti izdelave in 
postavljenih kratkih rokov zanjo kar po vrsti odpovedovali 
sodelovanje.

Metalna ni naš kooperant v pogodbi o delih za luko Koper, 
ampak je DO ESO njen kooperant pri teh delih. Naši večji 
kooperanti pa so: MONTER Dravograd, METALAC Čakovec,
RA PID Koprivnica, AGROSTROJ Šentrupert, METALNA Krmelj 
in še nekateri.

V predlogu nove liste za izmenjavo sestavnih delov za sistem 
DO VAL med firmo DOWTY in DO ESO je ostal le en element od 
vseh 26, kolikor jih je bilo predvidenih v stari listi, poleg te
ga elementa pa bi naj novo listo razširili še z novimi elemen
ti, za izdelavo katerih pa se še nismo v celoti usposobili. Pri
stanek na tako izmenjavo pa je za nas perspektiven in ne, kot 
je pisalo: "malo perspektiven". Zato hitimo z razvojem pro
izvodnje novih elementov oziroma sestavnih delov, da bi lahko 
čimbolj uspešno izpeljevali njihovo izmenjavo.

Po investicijskem elaboratu smo opustili eno linijo strojev, in 
če želimo program hidravlike izpeljati po zastavljenem pro
gramu, moramo nabaviti še eno linijo strojev.

Možnosti za izvoz v NDR so za elektro montažo in ne za elek- 
tro opremo.

Pri navajanju našega povezovanja bi moralo biti navedeno, da 
že nekaj let s firmo IMP uspešno sodelujemo v Vzhodni Nemči
ji in ne z vzhodnonemško firmo IMP.

Dogovarjanja o nadaljnjih povezovanjih pa potekajo v okviru JU- 
MEL in ne JUGEL, kot je navedeno v članku.

In še tole!

V sodelovanju z rudnikom REMBAS bomo izdelali letos avgusta 
dve prototipni sekciji jamskega hidravličnega podporja.

Lep pozdrav! Predsednik poslovodnega
odbora DO ESO

VILJEM JELEN, dipl. inž.

PREKLICUJEM VELJAVNOST

delovne izkaznice SOZD REK Titovo Velenje št. 001309, izdane 
pred 28. 6. 1983 - Edi KRAJNC (Lokovina 39, Dobrna).

SE POPRAVEK

enega od podatkov v članku o inovacijski 
dejavnosti v DO TE Šoštanj, objavljenem 
v Informatorju št. 16 z dne 27. 5, 1983

V TE Šoštanj so v sprejetem gospodarskem načrtu za leto 1983 
predvideli za plačevanje opravljenega dela na področju inova
cijske dejavnosti 100 milijonov starih dinarjev in ne - kot smo 
zapisali - milijardo.

Prosimo, da to upoštevate!

Uredništvo

Druge letošnje prireditve 
ob našem prazniku - 3. juliju; 
poleg slavnostne seje delavskega

ODPRTJE RAZSTAVE 
LIKOVNIH DEL 
ŠOLSKIH OTROK

V petek, 24. junija, sta bili v preživninah našega rudni
ka - dopoldan v Prelogah, popoldan pa v Škalah - dve krajši 
kulturni prireditvi, s katerima so učenci osnovnih šol v Tito
vem Velenju proslavili 3. julij, dan rudarjev, in od - 
prli razstavi svojih likovnih del.

Delavci iz uredništva naših internih glasil smo se udeležili 
popoldanske slovesnosti, v Škalah, ki so jo priredili učenci 
iz osnovne šole Pesje.

V sVojem kulturnem programu so otroci iz Pesja z govori, re
citacijami, petjem in plesom obudili spomine na razvoj Ša
leške doline in bili zanj od gledalcev nagrajeni z viharnim ap
lavzom .

V imenu rudarjev se je otrokom za nastop in prirejeno razsta
vo zahvalil Drago Bizjak, vodja praktičnega pouka v temeljni 
organizaciji RLV Izobraževanje, in se jim ob tem moral tudi 
opravičiti, ker se je v prezivnici ob njihovem nastopu zbralo 
zelo malo delavcev; to pa zato,ker otroci niso nastopili ob na
povedani uri zaradi več kot polurne zamude avtobusa APS, ki 
jih je pripeljal v Škale.

Bojan Ograjenšek

Nogomet
RUDAR : ŠMARTNO 
5 : 0

Nogometne tekme za gledalce niso več tako zanimive, kot so 
bile še pred leti, ko se je na stadionu tudi kakšnega manjšega 
mesta zbralo tudi po več tisoč strastnih privržencev te šport
ne igre. Najbolj pač ljudi privabljajo zveneča imena nogomet
nih klubov, kot sta zagrebški Dinamo in beograjski Partizan. 
Vseeno pa je prav, da je nekaj denarja namenjenega tudi manj 
znanim nogometnim klubom, kot sta naš Rudar in Šmartno ob 
Paki.

Če bi bili nogometni delavci Rudarja - Titovo Velenje in Šmart
nega ob Paki malo bolj zna j dl ji vi, bi lahko na tekme svojih moš 
tev privabili več gledalcev. V premislek do prihodnjega leta, 
ko bodo zopet organizirali tekmo v počastitev 3. julija, jim
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Učenci iz osnovne šole Pesje med izvajanjem kulturnega programa 
24. junija v preživnici RLV v Skalah

predlagamo, da poleg že tradicionalne tekme v svoj program 
vključijo še tekmo svojih debelih nogometašev proti suhim in 
morda še tekmo deklet in žena nogometašev Rudarja in Šmart
nega. Pa tudi kakšno osvežilno pijačo bi lahko prodajali na tri
buni . z

Lojze Ojsteršek

Nogometni turnir ESO

Komisija za šport in rekreacijo v ESO je organizirala turnir 
med nogometaši temeljnih organizacij ESO v malem nogome
tu.

Turnir je bil v soboto, 25. junija, na igrišču ESO, na njem pa 
so sodelovale ekipe: TOZD SO (Strojni obrati) I, TOZD SO II, 
TOZD SO III, TOZD KKO (Krovsko-ključavničarski obrati) in 
skupna ekipa TOZD VTO (Vodovodno-toplovodni obrati) - TOZD 
EO (Elektro obrati).

Sistem tekmovanja je bil ligaški.

Rezultati prvega dela turnirja:

SO I : SO III 2 : 0
KKO : VTO-EO 3 : 4

Rezultati finalnega dela:

SO II : SO I 2 : 2
SO III : KKO 0 : 4
VTO-EO : SO II 2 : 5
SO I : VTO-EO 10 : 0

Zmagala je torej ekipa SO I, v njej pa so igrali Strgar, Tunjic, 
Hudournik, Devic, Avberšek, Maksimovič, Huskič in Obal.

Vodja zmagovalne ekipe je bil Danilo Rogič, najboljši strelec 
na turnirju - kar z 10 zadetki - pa stari nogometaš Uroš Devic.

Zmagovalna ekipa je prejela pokal.

Na tem turnirju smo se dogovorili, da bomo v ESO organizira
li še več takšnih prireditev, saj je zanimanje zanje med naši
mi delavci veliko.

Prva naslednja takšna prireditev bo odbojkarsko srečanje STA
RI-MLADI.

Štefan Obal

Nogometno srečanje 
delavcev iz Klasirnice in 
Jamske mehanizacije

Marljivi športno-rekreativni delavci v TOZD RLV Klasirnica 
so v okviru prireditev v počastitev 3. julija organizirali sre
čanje v malem nogometu. V dveh urah in pol so nogometaši 
iz različnih delov Klasirnice in TOZD RLV Jamska mehaniza
cija v soboto, 25. junija, odigrali štiri tekme, za poslastico 
gledalcem pa so se v malem nogometu pomerili še debeli in 
suhi delavci Klasirnice. Med temi delavci je zmaga pripadla 
debelim, saj so mrežo svojih nasprotnikov zadeli kar sedem
krat. Smeha posebno med tekmo debeli : suhi ni manjkalo.
Vsi so se razvedrili, zato bi kazalo takšna in podobna sreča
nja v našem kombinatu še organizirati.

Rezultati tekem drugih ekip

Klasirnica - J. Preloge : Klasirnici - J. Pesje 5 : 0
Reprezentanca Klasirnice : Jamski mehanizaciji 2 : 1
Delegati sindikata Klasirnice : Del. svetu Klasirnice 4:2
Moški Klasirnice : Ženskam Klasirnice 1 : 1

Lojze Ojsteršek



Stran 12 Rudar, 28. julij 1983

Ženski rokomet v 
Šmartnem ob Paki

Sončno dopoldne v nedeljo, 26. junija, je na rokometno igrišče 
ob osnovni šoli Bratov Letonje v Šmartnem ob Paki privabilo 
kakšnih petdeset gledalcev, ki so se nadejali športnih užitkov 
ob tekmah ženskih rokometnih ekip.

Tik pred napovedano uro pa sta se na robu igrišča ogrevali sa
mo dve ekipi, in sicer ekipa ženskega rokometnega kluba "Is
kra" iz Šentjerneja na Dolenjskem in ženska rokometna ekipa 
iz Šmartnega ob Paki. Zato se lani odigrani turnir v počastitev 
dneva rudarjev in praznika našega kombinata, na katerem je 
sodelovala ena ekipa več, letos ni mogel ponoviti. Kljub temu 
pa smo v petdesetih minutah, kolikor je potekala zaradi vroči
ne skrajšana tekma, videli dokaj zanimivo rokometno predsta
vo, ki se je končala z rezultatom 18 : 17 za gostje.

B. O.

IV. rudarska 
likovna kolonija

V okviru prireditev ob 3. juliju je od torka, 28. junija, do pet
ka, 1. julija, v Titovem Velenju potekala tudi četrta likovna 
kolonija, usmerjena kot prejšnje predvsem v ustvarjanje del 
z motivi iz rudarjenja in proizvodnje električne energije v Ša
leški dolini.

Ob odprtju razstave ustvarjenih del v rudarski ...

likovni koloniji 1. julija zvečer v knjižnici Titovo VelenjeKolonije se je udeležilo šestnajst umetnikov iz naše doline in 
različnih drugih slovenskih krajev, uvod vanjo pa je bil spre
jem njenih udeležencev v torek zvečer 28. junija, v hotelu Pa
ka.

Naslednji dan dopoldan so si udeleženci kolonije ogledali Mu
zej slovenskih premogovnikov na našem mestnem gradu in dru 
ge zanimivosti v Šaleški dolini, popoldan pa so že začeli s svo 
jim umetniškim ustvarjanjem, ki se je končalo čez dva dni, v 
petek zvečer, 1. julija, ko smo v knjižnici kulturnega centra 
"Ivan Napotnik" v Titovem Velenju odprli razstavo ustvarjenih 
del v koloniji. V uvodnem delu tega večera so nastopili člani 
Rudarskega okteta - Titovo Velenje, po njegovem nastopu pa je 
Jože Muhovič, mentor kolonije, spregovoril o razstavljenih de 
lih in odnosu delavcev pri nas do likovnega ustvarjanja.

V imenu naše sestavljene organizacije, pokrovitelja kolonije, 
pa je likovnike nagovoril Rafko Berločnik, član poslovodnega 
odbora REK Franc Leskošek-Luka, Titovo Velenje. Med dru
gim je dejal:

"V našem kombinatu se zavedamo, da kultura prispeva in mo
ra prispevati k osvoboditvi človeka in njegovega dela in da mo
ra zato postati splošna človekova potreba in ne privilegij le 
nekaterih ljudi. Vendar njen razvoj mora v naši družbi teme
ljiti na dolgoročnem, zgodovinskem interesu delavskega raz
reda, ki razkriva družbene težnje in nasprotja. "

Rafko Berločnik je nato prisotne likovnike pohvalil za ustvar
jalnost v koloniji in poudaril, da njihova razstavljena dela ka
žejo posrečeno izrabo likovnih izraznih možnosti in bodo zato 
gotovo pomembno prispevala k spodbujanju likovnega ustvarja
nja v naši dolini.

Nazadnje je prisotne likovnike povabil še, naj se udeležijo tu
di prihodnje, pete - jubilejne - rudarske likovne kolonije v Ti
tovem Velenju.

Preden je bilo razglašeno, da je razstava odprta, pa so vsi 
razstavljale! dobili še spominska darila, avtorji treh najbolj 
posrečenih pa tudi praktične nagrade.

B. O.

Pred začetkom dela v likovni koloniji so si njeni udeleženci ogledali 
tudi pridobivanje premoga v našem rudniku; na spodnji sliki jih vidi
mo ob prihodu iz rudnika.
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Prireditve za bolne 
delavce našega kombinata

Svečana seja 
delavskega sveta ESO

V sklopu prireditev ob 3. juliju smo tudi letos organizirali 
obiske in obdaritev bolnih delavcev in upokojencev našega kom
binata , ki so bili na zdravljenju v bolnišnicah v Celju, Vojniku, 
Slovenjem Gradcu in zdravilišču Topolšica. Delegati iz sindi
kalne organizacije našega kombinata, organizatorja teh huma
nih dejanj, so v četrtek, 30. junija, obiskali okoli štirideset 
bolnikov v teh zdravstvenih ustanovah, jim čestitali ob našem 
prazniku in zaželeli skorajšnje okrevanje ter vrnitev med svoj 
ce in sodelavce.

Poleg tega so se oglasili v ambulantah zdravstvenega doma v 
Titovem Velenju in Šoštanju, se zdravstvenemu osebju v njih 
zahvalili za skrb, ki jo posvečajo zdravljenju naših delavcev, 
ter jim zaželeli še mnogo delovnih uspehov.

V okvir teh prireditev spadata tudi sprejem in obdaritev bol
nih delavcev našega kombinata več kot dva meseca, ki sta po
tekala naslednjega dne, 1. julija, v Delavskem klubu.

Diana Kujan

Med podeljevanjem jubilejnih nagrad na svečani seji delavskega sveta 
ESO 29. junija

Jubilante je pozdravil predsednik delavskega sveta delovne or
ganizacije ESO Branko Vede, se jim zahvalil za njihovo marlji
vo in vestno delo, dejal, da so z njim - posebno jubilanti 30 
let dela - veliko pripomogli k hitremu in vsestranskemu raz
voju delovne organizacije ESO in celotnega našega kombinata; 
njegovemu nagovoru pa je sledilo podeljevanje jubilejnih na
grad.

Tako kot v drugih združenih organizacijah v naš kombinat se 
tudi v ESO vsako leto ob tretjem juliju spomnijo svojih jubilan
tov 10, 20 in 30 let dela. V ta namen priredijo slavnostno se
jo delavskega sveta svoje delovne organizacije, podelijo na 
njej jubilantom jubilejne nagrade, poleg tega pa jih še pogosti
jo.

Letos so to prireditev imeli v sredo, 29. junija, v Delavskem 
klubu, nanjo pa so prišli skoraj vsi od skupno 55 njihovih le
tošnjih delovnih jubilantov.

D. K.

Podelitev priznanj 
najbolj prizadevnim 
delavcem in jubilantom 
5, 10 in 15 let aktivnosti 
v jamski reševalni 
četi našega rudnika

V našem rudniku je - tako kot v vseh premogovnikih - treba 
delati v posebnih, težkih delovnih razmerah. Tega ne zmore 
vsak. Vzdržijo samo najboljši, najpogumnejši in najbolj delu 
predani ljudje.

Veliko je izredno marljivih rudarjev, udarnikov, brez katerih 
ne bi nikoli dosegli rekordnih odkopov premoga, brez katerih 
tudi Titovega Velenja ne bi bilo. Tone, Ivan, Hasan, Jože...
- tihi vzorniki in neomajni borci za še boljše delovne rezulta
te, za večji odkop premoga - velikokrat, največkrat ostajajo 
skromni in anonimni. Za svoje delo res dobivajo osebne dohod-

Med podeljevanjem priznanj najbolj prizadevnim delavcem in jubilan
tom večletne aktivnosti v jamski reševalni četi RLV 29. junija.

Predstavnik našega kombinata med obiskom enega od naših rudarjev 
na zdravljenju v Topolšici 30. junija
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ke (toda enake ali skoraj enake prejemajo, žal, tudi tisti manj 
delavni), priznanja, zahvale za trud pa so deležni bolj redko. V 
našem rudniku se zadnje čase odnos do zelo prizadevnih delav
cev popravlja - in prav je tako!

V sredo popoldne, 29. junija, je v obratu družbene prehrane 
našega kombinata ob Kidričevi cesti v Titovem Velenju sedem
najst rudarjev in drugih delavcev RLV prejelo za svoje vestno 
delo kipec "velenjski rudar"... Belo pogrnjene mize, pesem 
iz grl pevcev Rudarskega okteta - Titovo Velenje, slovesno raz 
položenje, tople besede predsednika delavskega sveta RLV Mar
jana Tamšeta, bronast kipec rudarja, stisk roke, zdravica za 
delovne uspehe in uspešno nadaljnje delo... Vse to ni preveč, 
ni nekaj, kar bi stalo preveč denarja in truda, v srcih pa zbu
di zadovoljstvo, češ pa se vendarle splača delati, si prizade
vati!

Nič manj slovesen ni bil drugi del srečanja, v katerem je vod
ja jamske reševalne čete RLV diplomirani inženir rudarstva 
Avgust Terglav pozdravil jubilante večletne aktivnosti v četi 
in jim izročil zaslužena priznanja.

"Nihče vas ni prosil, da stopite v rudarski stan, nihče vas ni 
nagovarjal: ’Postanite jamski reševalci! ’ Čut odgovornosti do 
sočloveka in do družbene lastnine, ki vam ga je dala globina 
rudnika, vas je privedel v vrste reševalcev. Vaše humanosti 
se ne da poplačati s spominskimi darili, izleti, družabnimi 
srečanji, kajti vi rešujete življenja. Hvala vam za vašo pri
zadevnost, hrabrost, za redno udeležbo na reševalnih vajah 
leta in leta. Ponosen sem na vas!

Nihče ne ve, kakšna preizkušnja vas mogoče čaka že jutri, 
pojutrišnjem. Vemo pa, da boste zbrali vse moči in z ramo 
ob rami storili vse, da bo rudarski pozdrav ’srečno’ res po
menil za vsakega rudarja srečno vrnitev iz jame."

Tako iskreno se je sedemnajstim jubilantom 5-letnice, dva
najstim jubilantom 10-letnice in enemu jubilantu 15-letnice 
aktivnosti v reševalni četi za njihovo pripravljenost, da ob 
vsaki nesreči v rudniku priskočijo na pomoč, zahvalil njihov 
vodja. Še posebej pa se je za požrtvovalno delo, s katerim so 
veliko pripomogli k organiziranosti čete in usposobljenosti nje
nih članov za reševalne akcije, zahvalil Jožetu Aljažu, Alojzu 
Kikcu, Viliju Romihu in Danetu V er bovšku, ki so letos končali 
svoje dolgoletno sodelovanje v jamski reševalni četi.

Draga Lipuš

Moški rokometni turnir

Rokometaši v Šoštanju so letos v svoj program ob praznovanju 
dneva rudarjev vključili šaleški rokometni tabor, v katerem 
je sodelovalo 66 pionirjev iz osnovnih šol v naši občini. Orga
nizirali so ga že tretje leto zapored, potekal pa je od 29. juni
ja do 5. julija. Za rokometni naraščaj se rokometašem v naši 
dolini torej ni treba bati.

V petek, 30. junija, so na rokometnem igrišču v Šoštanju kljifc 
deževnemu vremenu odigrali nekaj tekem.

Rezultati teh tekem

pionirji - Šoštanj : T. Velenje 18 : 16
mladinci - Slovenj Gradec : Šoštanj 23 : 19
veterani - Šoštanj : T. Velenje 22 : 11

Za sklep so se pomerili še starejši člani šoštanjskega roko
metnega kluba in 1. ekipa rokometašev Šoštanja. To srečanje 
seje končalo z rezultatom 20 : 19 za 1. ekipo Šoštanja.

L. O.

srečanja šahistov 1. julija,...

sprejema naših upokojenih delavcev 1. .julija in

z nastopa dresiranih psov 2. julija
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Srečanje šahistov

Šahisti našega kombinata in "Gorenja", ki so se v okviru prire
ditev ob 3. juliju pomerili med sabo v petek popoldne, 1. juli
ja, na 25 deskah pred Delavskim klubom v Titovem Velenju, so 
morali zelo pohiteti, da so svoje tekmovanje "spravili pod stre 
ho" - kot se temu reče - še pred dežjem. S priborjenimi 15 
točkami in pol so zmagali šahisti našega kombinata, šahisti 
Gorenja pa so si priborili 9,5 točke.

Njihova vnema za igro je bila precejšnja, tudi gledalcev se je 
nabralo precej, zato bi kazalo v Titovem Velenju večkrat orga
nizirati tak šahovski turnir - na prostem. Da pa bi ga lahko 
prihodnje leto res odigrali na 50 deskah, kot je bilo v načrtu 
že za letošnji turnir, vendar je šahistov za to prišlo premalo, 
bo treba k sodelovanju povabiti še šahistke.

Lojze Ojsteršek

Sprejem upokojenih 
delavcev našega kombinata 
po lanskem 3. juliju

V petek zvečer, 1. julija, je bil v restavraciji obrata družbe
ne prehrane našega kombinata ob Kidričevi cesti v Titovem Ve
lenju ob 3. juliju tradicionalni sprejem naših upokojenih delav
cev v zadnjem letu dni.

Udeležence sprejema - upokojencev je bilo med njimi okrog 
170 - je uvodoma nagovoril Jože Pečečnik, podpredsednik sin
dikalne organizacije RLV. V svojem govoru je upokojence spo
mnil na leta, v katerih so s svojim prizadevnim in požrtvoval
nim delom pripomogli k razvoju Šaleške doline iz zaostalosti 
v industrijsko razvito področje.

Zahvalo v imenu vseh delavcev naše sestavljene organizacije 
za vse, kar so v desetletjih svojega dela prispevali k razvoju 
naše ožje in širše družbene skupnosti, pa jim je izrekel Slav
ko Janežič, predsednik poslovodnega odbora naše sestavljene 
organizacije. Njemu je pripadla tudi čast, da je vsakemu iz
ročil tradicionalno pismeno priznanje in darilo - miniaturno 
rudarsko svetilko. Sledila je slavnostna večerja, potem pa še 
dolgo v noč pomenki udeležencev srečanja ob pijači in glasbi 
za ples.

B. O.

Nastop dresiranih psov

Število društev, klubov in drugih družbenih organizacij v Ša
leški dolini, ki se vključijo v program praznovanja dneva ru
darjev in praznika našega kombinata, je iz leta v leto večje, 
razpoložljivega denarja za praznovanje pa imamo zaradi sta
bilizacije vsako leto manj.

Eno od letos nanovo zajetih organizacij v praznovanje je bilo 
tudi Kinološko društvo Titovo Velenje. V praznovanje se je 
vključilo s prireditvijo nastopa svojih štirinožnih varovancev 
v soboto dopoldne, 2. julija, na mestnem stadionu Titovega Ve 
lenja.

Gledalcem so psi imeli kaj pokazati. Predvsem, kako se uboga 
na prvo besedo, kretnjo gospodarja tako v obrambi, napadu, 
iskanju zgubljenega predmeta kot pri varovanju imetja.

Psi različnih pasem - od najmanjšega ščeneta do čistokrvnih 
nemških ovčarjev - so bili res odlično pripravljeni na nastop. 
Dokazali so, da se njihovi gospodarji - društvene prostore za 
dresuro imajo na mestnem gradu - veliko ukvarjajo z njimi.

Pri obrambi svojih gospodarjev pa so potrdili tudi staro resni
co, da je pes najboljši in najiskrenejši prijatelj človeka.

L. O.

Nova proizvodna hala 
temeljne organizacije RLV 
Mizarska dejavnost

Gradbena dela pri izgradnji nove, nadomestne proizvodne hale 
za zastarele delovne prostore temeljne organizacije našega 
rudnika Mizarska dejavnost so končana. Lepo, sodobno, 1 680 
kvadratnih metrov veliko halo - z velikostjo čisto proizvodnih 
prostorov 1 337 kvadratnih metrov in z vsemi potrebnimi pri
tiklinami - so odprli v soboto, 2. julija. Za njeno izgradnjo so 
v delovni organizaciji RLV združili sredstva v višini 46,5mili
jona dinarjev. Da pa so bila gradbena dela opravljena tako 
hitro, v dobri polovici leta, so veliko prispevali delavci "Mi
zarske" sami z udarniškim delom. Zlasti veliko zaslug, da je 
nova proizvodna hala "zrastla", ima vodja temeljne organiza
cije Mizarska dejavnost Ciril Grebenšek.

Res bo potrebnih še nekaj naporov, da bodo lahko v hali začeli 
s proizvodnjo, a v treh mesecih bodo delavci Mizarske dejav
nosti zmogli tudi to.

V starih delovnih prostorih opravljajo vrsto storitev za odkop 
premoga v našem rudniku, izdelujejo in montirajo stavbno po
hištvo, opremo za poslovne prostore, lokale. Tudi lesena op
rema v novi, nadomestni restavraciji "Jezero" pri Pesju je 
njihovo delo, in še marsikaj drugega v naši dolini in tudi iz
ven nje. V novi proizvodni hali pa bodo proizvodni program 
še razširili. Specializirali se bodo za izdelavo okrasnih izdel
kov iz lesa, lesno galanterijo, in te izdelke znotraj finalnih iz
delkov izvažali na zahodno tržišče. Zelo pomembno je tudi, da 
je Center za rehabilitacijo invalidov v Ljubljani ob preučitvi 
tehnologije za ta njihov proizvodni program ugotovil, da ustre
za zaposlovanju delovnih invalidov našega rudnika.

Delavci Mizarske dejavnosti so veseli in ponosni, da imajo no
vo proizvodno halo, saj je bilo zadnja leta njihovo delo zelo 
moteno zaradi težav, ki so jim jih povzročali neprimerni stari 
delovni prostori, marsikdaj pa celo onemogočeno. Hvaležni so 
delovnim kolektivom drugih TOZD RLV za vso pomoč in solidar 
nost pri izgradnji nadomestne hale. Obljubljajo, da bodo v njej 
dosegali pričakovane proizvodne rezultate in tako lahko več 
prispevali tudi h krepitvi samoupravnih socialističnih odnosov 
kot doslej.

D. L.

Ženski rokometni turnir

Rokometni delavci Ženskega rokometnega kluba - Titovo Vele
nje so na rokometnem igrišču ob stadionu v Titovem Velenju v 
počastitev rudarskega praznika v soboto popoldne, 2. julija, 
organizirali tekmovanje v rokometu.

Najprej so se med sabo pomerile titovovelenjske rokometaši
ce, članice 1. B zvezne rokometne lige, in rokometašice Šmait 
nega ob Paki, ki so članice slovenske rokometne lige. Zmaga
le so domačinke, ki so v tej tekmi dosegle kar 24 zadetkov.

V drugem srečanju so se med sabo preizkusile Titovovelenjčan 
ke mladinke in rokometašice Šmartnega ob Paki. Zmagale so 
Šmarčanke, in sicer z rezultatom 15 : 13.

Zmaga v zadnji tekmi - med mladinkami in članicami ŽRK Ti
tovo Velenje - pa je zopet pripadla članicam 1. B zvezne lige 
iz Titovega Velenja. /L. O./
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2. julija je bilo tudi slovesno odprtje nove proizvodne hale TOZD RLV 
Mizarska dejavnost.

Atletski miting

Atletski klub Titovo Velenje slavi letos svojo 15-letnico. "Kri
terij slovenskih mest za moške in ženske reprezentance" , ka
kor so poimenovali svoj letošnji atletski miting, ki so ga orga
nizirali v soboto popoldne, 2. julija, v počastitev stanovskega 
praznika rudarjev, je bil torej hkrati tudi dostojno praznova
nje njihove 15-letnice.

To tekmovanje so delavci titovovelenjskega atletskega kluba 
dobro pripravili. Tudi gledalcev je bilo veliko in tudi doseže
ni rezultati atletov so bili odlični. Žal pa... Domačinka Na
taša Krenker je 100 metrov pretekla v 12 sekundah, a zaradi 
premočnega vetra, ki ji je pihal v hrbet, ji rezultata niso pri
znali za rekord. Le centimeter manj, kot je slovenski rekord 
v skoku v daljavo, je skočil tudi Boris Režek. Toda tudi ta do
sežek je ostal sporen, ker je bila doskočna jama za okrog 4 
centimetre prenizko napolnjena z mivko.

Kljub vsemu so člani našega atletskega kluba poskrbeli za dve 
presenečenji, in to z zmago svoje moške ekipe v skupni kon
kurenci, ženske pa so si priborile drugo mesto.

Največ trofej je tako ostalo v rokah domačih atletov, in sicer 
moškim pet zlatih, ena srebrna in dve bronasti medalji, atle
tinjam pa tri zlate, štiri srebrne in ena bronasta. Res pa te 
pridobitve od njih niso zahtevale preveč naporov, saj se mi
tinga niso udeležili atleti Maribora, Nove Gorice in Novega 
mesta.

L. O.

Ob zvokih Rudarske 
godbe Titovo Velenje v 
praznično jutro

Člani Rudarske godbe Titovo Velenje, ki so se v ranem jutru 
praznične nedelje, 3. julija, zbirali pred domom kulture v Ti
tovem Velenju, so nerazpoloženo mežikali v jutranje sonce in 
najbrž razmišljali o tegobah glasbenega poslanstva. Le njihov 
kapelnik Ivan Marin je dajal vtis, da ga zgodnja jutranja ura 
ni vrgla s tira. S pogostim gledanjem na uro je godbenike, ki 
so se počasi približevali skupini že čakajočih sotovarišev, 
spodbujal, da so pospešili svoj korak.

Natanko ob 6. uri je med zidove mestnega središča zadonela 
koračnica "Korotan", za njo pa "Moja domovina" in "Pesem o 
svobodi". Predirljivi zvoki piščali, trobent in klarinetov so se 
odbijali od sten in zagrnjenih oken ter metali iz postelj mlado 
in staro. V bližnjem stanovanjskem bloku so na balkon pritek
li trije, še v spalne srajčke oblečeni otroci, prebujanje prebi
valcev v drugih blokih in stolpnicah pa je oznanjalo dvigovanje 
okenskih rolet. Zaspance, ki jim zvoki rudarske godbe niso 
prišli do živega, pa so prebudile dinamitne detonacije.

Sonce je bilo žegospodarnadobzorjem, ko so godbeniki zapusti
li Titov trg in se odpeljali na Gorico, kjer so ponovili svojo 
budnico. Napore pri prebujanju prebivalcev te krajevne skup
nosti jim je poplačal veder nasmeh njihove nekdanje sogodbe- 
nice Julije Gubenšek, ko jih je prišla pozdravit s trebušasto 
steklenico, v kateri se je iskrila "kačja slina". Tak sprejem 
je našim godbenikom pripravila tudi ena od krajank Konovega, 
najbolj svečano pa je bilo V krajevni skupnosti Pesje, kjer so 
godbenike pričakali predstavniki krajevne skupnosti in jim prar 
tako postregli z močnimi napitki.

Podobno kot na Gorici, Konovem in v Pesju je bilo še v nekate
rih drugih krajih v Šaleški dolini.

Šele nekaj minut pred začetkom slavnosti na Titovem trgu, s 
katero se je začela osrednja proslava dneva rudarjev - s sko
kom čez kožo, so se godbeniki vrnili s svojega obhoda. A na
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utrujenost še niso smeli niti pomisliti, saj se je dopoldne, v 
katerem so imeli pred sabo še veliko igranja, šele začelo.

Še to!

Tudi prva letošnja prireditev v Titovem Velenju v počastitev 3. 
julija - bila je že v soboto navečer, 18. junija, na Titovem tr
gu - je bila glasbena - in sicer promenadni koncert mestnega 
pihalnega orkestra iz Bjelovarja, ki sta ga povabila v naše ru
darsko mesto v goste naša rudarska godba in RLV.

Uredništvo in 
Lojze Ojsteršek

Osrednja proslava 
našega praznika - 3. julija

V nedeljo, 3. julija, kmalu po deveti uri dopoldan se je na Ti
tovem trgu začela osrednja proslava letošnjega dneva rudar
jev in praznika našega kombinata.

Na ploščadi pred kipom tovariša Tita se je zbrala skoraj ne
pregledna množica, za parado pa po ocenah nekaterih skoraj 
petsto rudarjev, oblečenih v svečane rudarske uniforme.

Postavljeni v vrste, razpotegnjene čez cel trg,so se rudarji v 
uniformah najprej z enominutnim molkom poklonili spominu 
na tovariša Tita, potem pa krenili proti mestnemu kotalkali
šču, kjer se je nekaj minut čez deseto uro začel glavni del os
rednje proslave - s skokom čez kožo. Nanj je bilo pripravlje
nih 68 mladih rudarjev, ki so letos končali šolanje v Centru 
srednjih šol Titovo Velenje. Slavnostni govornik je bil Marjan 
Tamše, predsednik delavskega sveta delovne organizacije RLV. 
Uvodoma je pozdravil gledalce na prepolnih tribunah, med ka
terimi so bili tudi predsednik slovenskih komunistov Andrej 
Marinc, predsednik zveznega odbora Sindikata delavcev ener
getike in petrokemije Jugoslavije Predrag Jovanovič in član 
predsedstva republiške konference SZDL Tone Bole. Po enomi
nutnem molku, s katerim smo prisotni počastili spomin na pr e 
minulega Franca Leskoška-Luko, ki se je še lani na osrednji 
proslavi našega praznika skupaj z nami veselil naših delovnih 
uspehov, pa je spregovoril o liku tega velikega prijatelja ša
leških rudarjev in o odgovornosti, ki smo jo delavci sprejeli s 
poimenovanjem našega kombinata po njem.

Povzetek slavnostnega govora

Praznik rudarjev in drugih delavcev naše sestavljene organiza
cije je tudi priložnost, da se ozremo na prehojeno pot, na us
pehe in težave.

Lani smo delali in gospodarili v težavnih razmerah. Med njimi 
so izstopale likvidnostne težave, težave pri nabavi repromate- 
riala, opreme in rezervnih delov. Kljub temu so delavci v 
vseh OZD našega kombinata vztrajno in učinkovito uresničeva
li in presegali predvidene naloge. Rudarji so odkopali več kot 
pet milijonov ton premoga. Pomagali so si tudi z udarniškim 
delom in tako v Šaleški dolini oživili vsaj del zadnja leta že 
nekoliko pozabljenih oblik premagovanja proizvodnih težav. Z 
odkopanimi količinami premoga v RLV in visoko obratovalno 
pripravljenostjo proizvodnih blokov so tudi delavci TE Šoštanj 
lahko prekoračili načrtovani proizvodni načrt za električno 
energijo,in to kar za 19 odstotkov. Zaradi tega so zopet lahko 
pokrili skoraj polovico slovenskih potreb po tej vrsti energije.

Tudi delavci Elektrostrojne opreme, Sipaka, A vtoprevozništva 
in servisov in Elektrofiltrških elementov so kljub težavam pri 
preskrbi z reprodukcijskimi materiali uspešno poslovali.

Gospodarska gibanja, značilna za preteklo leto, se letos v pr
vih šestih mesecih niso spremenila na boljše; nasprotno: gos
podarski položaj je v mnogočem bil še težji, kot je bil lani. 
Kljub temu bomo količine premoga in električne energije, ki

na Konovem med obhodnim igranjem budnice Rudarske godbe Titovo 
Velenje 3. julija ter

godbeniki iz Bjelovarja med koncertiranjem na Titovem trgu našega 
rudarskega mesta 18. junija

Z atletskega mitinga 2. julija,...
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smo jih obljubili slovenskemu gospodarstvu, dosegli. To je na
ša dolžnost, naš delovni načrt, to bo naš prispevek k premago
vanju težav v celem našem gospodarstvu.

Čeprav smo tako v našem kombinatu kakor tudi družbi nasploh 
premagali mnoge ovire, pa smo delali tudi napake. V zanosu 
izgradnje novega so marsikje premalo upoštevali ekonomske 
zakonitosti in se uspavali ob doseženih uspehih. Osebni stan
dard in lagodno življenje nista bila vselej rezultat dela in zna
nja.

Svetovna gospodarska kriza je v takšnih razmerah v naša de
lovna okolja zanesla marsikdaj nemir in zmedo. Na vseh pod
ročjih našega družbenega življenja se je razbohotilo administri 
ranje, preslabo smo vrednotili proizvodno delo, podcenjevali 
smo domače znanje in ustvarjalnost in se zanašali na tujo po
moč . Odgovornost za vse to pa smo porazdelili med vse naše 
delavce in občane. Sedaj je prišel čas streznitve. Časi in raz
mere nas silijo, da besedo stabilizacija prenesemo z govorniš
kih odrov, iz referatov, programov v našo zavest, v sleherno 
delovno okolje, med rudarje, med delavce, med občane. Le ta 
ko bomo lahko ohranili vse, kar so nam z bojem pridobile gene
racije naših očetov. Le pridno delo, dobra organizacija dela, 
popolna izkoriščenost strojev in naprav, uporaba lastnega zna
nja, dosledno spoštovanje temeljnih načel naše samoupravne 
socialistične družbene ureditve, v katerih moramo številne 
pojme šele začeti pravilno razumevati, nas lahko peljejo k 
zboljšanju razmer, k nadaljnjemu razvoju.

To dolgujemo tovarišem, ki so nam priborili svobodo, sebi in 
našim bodočim generacijam.

Po govoru slavnostnega govornika se je začel skok čez kožo. 
Nastanek tega starega rudarskega običaja je osvetlil vodja ce
lotnega obreda diplomirani inženir rudarstva Franc Avberšek. 
Pri tem je med drugim povedal:

"Pred dvaindvajsetimi leti je v rudarski stan ’ skočila ’ prva 
generacija učencev velenjske rudarske šole. Še danes je iz 
te generacije med nami petdeset delavcev, ki so se od takrat 
prekalili ob jamskem delu in postali pomembni nosilci proiz
vodnje v našem rudniku. "

Po teh besedah vodje ceremoniala je bilo vse pripravljeno za 
skok čez kožo. Starešine so na ploščad pripeljali 68 novincev 
in jim pokazali, kako se na duš ek izpije kozarec piva in kako 
je treba skočiti čez razpeto kožo. Razlika med početjem sta
rih in mladih je bila le v tem, da slednjim pri skoku ni poma
galo pivo, saj so ga dobili šele po preskoku kože. Da pa so si 
utrli pot med rudarje, so morali povedati še geslo. Besede 
nekaterih so bile zelo domiselne. Eden je, denimo, kriknil:

"Ves žalosten gledam, 
če na deponiji premoga ni, 
potrudil se bom, 
da v elektrarni lignit bo gorel vse dni."

Glavni starešina Franc Avberšek pa je kriknil nazaj:

"No, ti si mi pa res pravi; še čez kožo nisi skočil, pa že 
govoriš o tem."

Taki besedni dvoboji so razveseljevali gledalce na tribuni vse 
do skoka poslednjega mladega rudarja čez kožo.

Nato so prišla na prizorišče dekleta v narodnih nošah in mla
dim rudarjem pripela na prsi rdeče nageljne, simbol ljubezni. 
S predajo ključa in rudarske svetilke učencem drugega letnika 
srednje šole rudarske usmeritve v Titovem Velenju ter roko
vanjem rudarjev veteranov in rudarjev novincev pa se je - kot 
vsako leto - osrednja proslava dneva rudarjev in praznika na
šega kombinata končala.

Začetek osrednje proslave letošnjega 3. julija,...

parada na poti proti kotalkališču ter

skoki čez kožo in rokovanje rudarjev novincev z rudarji veterani

Pripravil B. O.
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Balinanje

Že veste, da ima naš kombinat svoj balinarski klub?

Njegovi člani so v glavnem rudarji, delovni invalidi in nekaj 
upokojencev RLV. Z udarniškim delom so si ob poletnem pla
valnem bazenu v Titovem Velenju uredili štiri balinarske steze.

V nedeljo, 3. julija, so na tem svojem balinišču organizirali 
balinarski turnir, ki se ga je udeležilo 11 ekip - med njimi tu
di ekipa zamejskih Slovencev iz Trsta.

Turnir je potekal kar od osmih zjutraj do šestih zvečer. Pre
pričljivo je zmagala ekipa trboveljskega Partizana, na drugo 
mesto se je uvrstila ekipa krmeljske Lisce, na tretje pa bali
narji ljubljanske Ilirije.

Člane balinarskega kluba našega kombinata lahko pohvalimo, 
saj so turnir res vzorno pripravili. Če bodo tako nadaljevali, 
bo glas o njihovi prizadevnosti kaj kmalu segel v "deveto vas", 
zanimanje za to zvrst rekreacije pa se bo med delavci našega 
rudnika in celega kombinata še razširilo.

L. O.

V Pesju so odprli
plastični smučarski skakalnici

Člani Smučarskega skakalnega kluba Titovo Velenje se skupaj 
s krajani Pesja in ob podpori delovne organizacije RLV ter še 
nekaterih drugih delovnih organizacij v naši občini ob dnevu 
rudarjev, dnevu borca in prazniku krajevne skupnosti Pesje 
slovesno odprli plastični smučarski skakalnici; eno 18- in eno 
33-metrsko. Poimenovali soju "rudarski skakalnici", v zahva
lo delavcem našega rudnika, ki so zanju prispevali precej de
narja in sploh pokazali veliko vneme za to zvrst športa. Tudi 
konstruktor skakalnic - inženir Alojz Jevšenak - je delavec na
šega rudnika.

Material za skakalnici je stal 1,2 milijona dinarjev, ne da pa 
se oceniti, koliko bi v denarju zneslo opravljeno delo, saj so 
krajani Pesja in člani smučarsko-skakalnega kluba Titovo Ve
lenje opravili več kot 4 000 ur udarniškega dela.

V ponedeljek dopoldne, 4. julija, ko je član poslovodnega od
bora našega rudnika Teodor Jelen prerezal trak pred skakalni
cama in ju predal v uporabo, zvezni trener smučarske repre
zentance Danilo Pudgar pa opravil slavnostni skok, se je na 
hribu v Pesju zbralo okrog 3 000 gledalcev. Vse do poznega 
popoldneva pa so potem cicibani, pionirji, mladinci, člani in 
veterani smučarskih klubov Slovenije tekmovali za rekorde 
skakalnic. /D. L./

Nogomet "svinčnikov" 
in "šrauf’cigrov" ESO

Že osmo leto zapored so se letos oblačnega dne v juniju v ma
lem nogometu pomerili pisarniški delavci in delavci, ki delajo 
v "živo", kakor pravijo sami - elektro stroke v ESO.

Nobena skrivnost ni, da na tem tradicionalnem srečanju ob 3. 
juliju še nikoli niso zmagali "svinčniki". Tudi letos se jim ni 
posrečilo, čeprav so na tihem pričakovali, da se jim bo ven
darle prikazala "Marija", saj so svojo vrsto okrepili celo z 
dvema skorajda profesionalnima nogometašema. Njunih imen 
ne bomo omenjali, ker bi se znalo zgoditi, da bi ju moštvo Ru
darja privabilo v svoje vrste, ESO pa bi izgubil dva vestna de
lavca. ..

Srečanje so si ogledali vsi delavci ESO, ki jim elektro stroka 
kaj pomeni; tudi "šefi", razni voljeni predsedniki in člani or
ganov samoupravne delavske kontrole, kar pa že ni od muh.

"Svinčniki" in " šrauf’ cigri" ESO

Po tekmi so se - kot vsako leto po tej tekmi - vsi zbrali na pik
niku ob ribiški koči v Šoštanju. Za vse, kar so spili in pojedli, 
so zbirali denar vsakega petnajstega že od začetka leta, nekaj 
pa je primaknil tudi njihov elektro sindikat.

Namesto sklepa

Vsem, ki hodite na podobne piknike, svetujemo, da greste 
peš - niti kolo ni primerno, saj domov grede sicer "krmari 
alkohol". /L. O./

Poslali so nam čestitke

V uredništvo glasila Rudar-Informator so za naš praznik - 3. 
julij poslali čestitke:

- učenci in delavci celodnevne osnovne šole Veljko Vlahovič - 
Titovo Velenje,

- konferenca osnovnih organizacij ZSS TGO Gorenje,
- delavci REK Edvard Kardelj - Trbovlje,
- delavci rudnika Senovo,
- Geološki zavod - Ljubljana in
- Rudarski inštitut - Ljubljana.

Na našem mestnem gradu 3. julija popoldne med nastopom skupine hu
moristov " Moped show"
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PORTRETI
NAŠIH DELAVCEV

Anton FLORJANC , skupino vod j a 
vzdrževalcev kotlovskih naprav 
v TOZD TE Šoštanj Vzdrževanje

Nič srečen ni bil videti, ko sem ga sredi delavnice temeljne 
organizacije TE Šoštanj Vzdrževanje zaprosil za razgovor. Naj 
prej je z očmi poiskal svoje sodelavce, videl, kako se nasmi
hajo, potem pa je skomizgnil z rameni in me odvedel iz delav- 
niških prostorov proti hladilnemu stolpu bloka 5, kjer sva sed
la v travo, da bi lažje spletla zgodbo o njegovih tridesetih le
tih dela, kolikor ga bo imel za sabo letos.

"Rodil sem se pozimi leta 1931," začne Anton svojo pripoved, 
"v revni delavski družini na obrobju Lokovice pri Šoštanju. S 
šestimi leti sem začel obiskovati osnovno šolo v Šoštanju, je 
končal štiri razrede, ko se je začela druga svetovna vojna, in 
se nato po ukazu nemških zasedbenih oblasti zopet moral vrni
ti nazaj v prvi razred nemške osnovne šole. Tako sem leta 
1945, ko je prišla svoboda, kljub osemletnemu šolanju imel v 
spričevalu vpisane le štiri uspešno opravljene razrede osnov
ne šole in se zato za sprejem v učno razmerje moral še nekaj 
let šolati naprej. Želel sem postati ključavničar, a kaj, ko so 
naši, v vojni večinoma porušeni in izropani kraji imeli prva 
leta po osvoboditvi tako malo možnosti za kovinsko-predeloval 
no industrijo ali kakšno podobno industrijsko panogo, v kateri 
se bi lahko izučil za kovinarja.

Šele leta 1948 se mi je nasmehnila sreča. Sprejeli so me za 
vajenca v splošno ključavničarsko podjetje v Šoštanju, ki smo 
mu domačini rekli kar Pri Emilu; zakaj, še zdaj ne vem."

Anton Florjane počasi naprej drobi svojo pripoved. Le redko
kdaj se razvname in še, ko se, samo, kadar se česa posebno 
živo spomni.

"Poglejte tole železniško progo! " po enem izmed takšnih spo
minov vzklikne in s prstom pokaže industrijski železniški tir, 
ki se na nekaterih mestih,poraščen s travo in poljskim cvet
jem, zgublja med elektrarniškimi zgradbami. "Leta 1948 sem 
kot vajenec sodeloval pri graditvi te proge, moji vrstniki pa 
so takrat gradili železniško progo Šamac-Sarajevo. Eh, kakš
ni časi so bili to! " se razvname, nato pa hitro skloni glavo in 
utihne, kakor da se sramuje izbruha čustev ob spominih na ta 
del svoje mladosti.

"Kmalu po opravljenem pomočniškem izpitu," nadaljuje čez 
čas, "sem moral na služenje vojaškega roka, po vrnitvi do
mov - to je bilo leta 1954 - pa sem začel delati v velenjski 
splošni mehanični delavnici."

Z delom v novem delovnem kolektivu ni bil zadovoljen. "Kako 
naj bi tudi bil, " se razhudi ob spominih, "ko pa sem moral 
vsak dan celo uro pešačiti iz Lokovice v Šoštanj, kjer sem 
imel shranjeno kolo, od tod pa sem potreboval še toliko časa, 
da sem se po slabi cesti prerinil do Velenja?"

Leta 1959 si je končno našel boljšo zaposlitev. Sprejeli so ga 
za vzdrževalca v Šoštanjskih termoelektrarnah, kjer so ravno 
v tem letu pognali v poskusno obratovanje tretji proizvodni 
blok - s kapaciteto 75 megavatov.

Letos torej mineva že štiriindvajset let, odkar je Anton prvič 
prestopil prag Šoštanj skih termoelektrarn.

Pri opisovanju proizvodnih razmer in medsebojnih odnosov 
delavcev v TE Šoštanj je nekam zadržan in redkobeseden. 
Morda tudi zato, ker je z delom v TE Šoštanj že od vsega za
četka - od takrat, ko je opravljal še navadna ključavničarska

dela pri vzdrževanju kotlovskih naprav, pa do danes, ko je sku 
pinovodja vzdrževalcev teh naprav - na moč zadovoljen. Le 
včasih se razjezi nad mlajšimi delavci zaradi njihovega odno
sa do dela, ker je drugačen kot njegov odnos, pripadnika stare 
delovne šole. "Pri njih me razjezi to," pravi, "da ne razume
jo, koliko je zdaj naše delo lažje kakor nekoč, ko smo vse 
dvigovali, prenašali in montirali še z golimi rokami in se po
leg vsakodnevnega dela udeleževali še prostovoljnih delovnih 
akcij, ki so v zadnjih letih zaradi razraščanja potrošniške mi
selnosti malodane zamrle. Res, škoda je, da ni skoraj nikogar 
več, ki bi mladim znal dopovedati, v kako skromnih razmerah 
smo včasih živeli in delali... Ob tem pa mi ni nerodno pove
dati, da sem se kolo naučil voziti tako, da sem ga za nekaj ur 
ukradel znancu , medtem ko je spal, in si svoje prvo kolo 
lahko kupil šele čez nekaj let dela."

Florjane je resnicoljuben človek, zato na rob tem svojim spo
minom doda: "V bistvu pa ni razlike med mladino nekoč in da
nes. "

Njegovo družinsko življenje?

Skupaj z ženo, dvema otrokoma, že poročenima, in njunima 
družinama živi v Lokovici. Letos si nameravajo popraviti dom, 
zato Anton nima v načrtu poletnega oddiha.

"Prosti čas, če ga bo kaj ostalo, bom izkoristil za čebelarje
nje. Devetnajst panjev imam," se pohvali in prida, da je bila 
letošnja spomladanska paša čebel tako slaba kot že dolgo ne.

Anton je aktiven tudi v "zeleni bratovščini", v Šoštanjski lovski 
družini "Smrekovec", v kateri je celo predsednik njene komi
sije za varstvo okolja.

Omenim mu, da so lovci takoj za ribiči, kar se tiče napihova
nja ulova.

Anton požre malo sline in meni, da pozna ljudi, ki lažejo - za 
tri, pa niso niti lovci niti ribiči. To pa pove tako, da si nisem 
na jasnem, ali je to anekdota.

Bojan Ograjenšek

Irena LIKAR,
organizator ka-proqramerka 
v delovni skupnosti 
Avtomatska obdelava podatkov

Te dni je praznovala svoj 10-letni delovni jubilej. Rodila se je 
v rudarski družini v Kavčah, a jo na ta kraj veže le rojstvo, 
sicer pa je Velenjčanka. Leta 1968 se je oče smrtno ponesre
čil v rudniku, tako da je morala mati skrb za družino prevzeti 
na svoja ramena.

Irena se je ob prvi življenjski prelomnici, izbiri poklica, od
ločila za srednjo ekonomsko šolo v Celju, kjer jeleta 1973tudi 
maturirala. Kot ekonomska tehnica se je že poleti istega leta 
zaposlila pri našem rudniku. Sprva je delala v materialnem 
knjigovodstvu, a se je že po slabem letu dni preselila v delov
no skupnost A OP. V njej dela sedaj že dobrih devet let kot or
ganizatorka - programerka.

Ko je pogovor nanesel na delo, so njene besede postale živah
ne in hkrati tako brezskrbne, da sem ji kar verjela, ko je po
vedala:

"Z delom sem zelo zadovoljna. Tudi s sodelavci se dobro ra
zumem. Ker nas je le 25, se vsi med sabo bolj ali manj pozna
mo, z delom smo pa tudi tako povezani, da si moramo poma
gati, če hočemo dobro delati."

Irenino delo je predvsem priprava projektov za računalniške 
obdelave. To pomeni, da mora projekt v ročni obdelavi prire
diti za strojno. To delo je natančno, zato tudi večkrat naporno. 
Čeprav se z uporabniki dogovorijo za roke obdelav, pa vendar-
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le včasih pride do nujnih primerov, da je treba delati tudi ob 
sobotah in nedeljah.

V A OP so te dni dobili nov računalnik, in Irena me je še pose
bej prosila, naj to novico zagotovo omenim v zapisu najinega 
razgovora.

"Res smo veseli tega novega člana našega kolektiva," je deja
la. "Pred kratkim so bili pri nas strokovnjaki iz Ljubljane in 
nas na posebnem tečaju uvedli v delo z njim. Mislimo, da bo
mo tako že prihodnje dni izvedli prvo obdelavo z njim. Zdaj 
pa se v glavnem še privajamo na delo z novim računalnikom 
in vanj prenašamo stare programe, kar je zelo zanimivo, če
prav tudi težko. S to pridobitvijo bomo precej povečali naše 
zmogljivosti obdelav in skrajšali njihov čas, saj ima novi ra
čunalnik neprimerno več kapacitet in je tudi bolj izpopolnjen 
kot stari."

Za tako zahtevno delo, kot je delo z računalnikom, so potreb
ni tudi ustrezni kadri; kadri, ki morajo biti ne le strokovno 
usposobljeni, ampak tudi vedno "na tekočem" v svoji stroki.

"Delo z računalnikom je zelo specifično. Računalništvo je ve
da, ki se zelo hitro spreminja, dopolnjuje z vedno novimi spo
znanji. Zato je tudi človek z ustrezno šolsko izobrazbo kaj 
kmalu v zaostanku z znanjem, če se dodatno, lahko rečem sko
raj dnevno, ne izobražuje. Zaradi tega nas je večina zaposle
nih v delovni skupnosti A OP šla skozi ustrezne tečaje, ki jih 
večkrat ponavljamo. Se pa, kot že rečeno, učimo tudi vsak 
dan ob delu. Letos dobimo po dolgem času spet kadrovsko ok
repitev; zaposlili bomo našo štipendistko."

Irena Likar je s takšnim veseljem govorila o svojem delu in 
kolektivu, da sem kar težko speljala pogovor drugam. A pre
den sva zašli na pogovor o družinskem življenju, je o počutju 
v delovnem kolektivu povedala še tole:

"Rada bi pohvalila tudi splošno skrb za delavce, ki vlada v na
šem kombinatu, predvsem pa delež delovne skupnosti Družbeni 
standard pri njej. Z družino vsako leto letujem v okviru pro 
grama letovanj našega kombinata in smo vedno bili zelo zado
voljni. Poleg tega imamo, vsaj pri nas v A OP, dobro urejeno 
malico, saj dobivamo tople obroke iz obrata družbene prehra
ne naše sestavljene organizacije. Po malici imamo še čas za 
rekreacijo, ki ga preživimo v posebni sobi tako, da nekateri 
šahiramo, drugi igrajo namizni tenis ali pa se sprostimo le v 
pogovoru."

Takoj, ko je omenila šah, sem jo prijela za besedo. Na letoš
njih delavskih športnih igrah našega kombinata je bila namreč 
med šahisti edina ženska.

"Šahirati sem začela kar tako, za razvedrilo. Najprej sva do
ma igrala z možem, potem pa sem se v službi med malico pri
družila sodelavcem. Letos pa sem se odločila tudi za udeležbo 
pri šahiranju na letnih igrah našega kombinata. Lahko rečem, 
da se šele zadnji dve leti s šahom ukvarjam bolj intenzivno in 
resno."

Dodala je še, da največ svojega prostega časa porabi za druži
no, saj ima ob dveh sinovih vedno dovolj dela.

Irena Likar že osemindvajset let živi v Velenju. Zdaj stanuje 
z družino v enem od blokov na Kardeljevem trgu.

"Saj je lepo v Titovem Velenju," meni o našem mestu, "a vča
sih je bilo še lepše. Ne mislim samo na zunanji videz mesta - 
tudi drugače." Premolk, potem pa pristavi še: "Tudi okolica 
bi lahko bila čistejša in bolj urejena, če ne bi nekateri - mis
lim , da iz čiste objestnosti - uničevali naporov vrtnarjev in 
šolarjev, ki urejujejo cvetlične grede in zelenice."

Preden sem se poslovila, sva se iz kletnih prostorov, kjer ma
licajo in kjer je tekel najin pogovor, napotili še v njeno delov
no sobo. Obraz se ji je kar razjasnil, ko mi je pokazala nov 
računalnik, sodelavca pa sta radovedno pokukala k nama in de
jala, naj jo slikam poleg njega. A sva se odločili, da bova to 
prihranili za takrat, ko bomo njihovo novo pridobitev pobliže 
predstavili vsem delavcem v našem kombinatu. /Diana Kujan/
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Ivo Stropnik-Spiritus,
Center srednjih šol Titovo Velenje

ČRNA LASULJA

TUDI
PROIZVODNJA 
JE ŠOLA

Tam zgoraj 
je vse tako 
hudičevo resno,

mi pa kleče udarjamo 
po črnih stenah, 
ker verujemo

"Vstani, Igor! " me pokliče mama.
"Že?" sem ves začuden in si potegnem odejo čez glavo. Toda 
kaj mi to pomaga, vstati bom moral.
Oblečem se, umijem, in že sem pripravljen na zajtrk.
"Pohiti! " me opozori mama. "Dvajset do šestih bo."
Na hitro pojem, kar je še ostalo, oblečem plašč, se obujem 
in odhitim proti Tržnici. "Joj, avtobus! " vzkliknem in planem 
vanj med gnečo ljudi. Že se peljemo. Rudnik, Pesje in končno

v mraz,
v poletje in dan;
ker verujemo v cunje...

Marjana Kodrun,
Vrnjačke Banje 1, Titovo Velenje

GORA ČRNA

Je gora črna sred’ doline 
zrasla kar čez noč, 
planinci je ne marajo, 
le "Tešu" je v pomoč.

Na gori tej veliki 
je težki transporter, 
iz rudnika dovaža 
premog venomer.

Za goro rudarji skrbijo, 
da nikoli premajhna ne bo, 
ji pridno z odkopov pošiljajo 
ton novih sto in sto.

Rudarjem v TES neutrudno pomagajo, 
da zrasla res nikdar ne bo, 
vsak dan jim premoga pokurijo, 
kolikor ga na dan odkopljejo.

Peter Rezman,
RLV - Jamska mehanizacija

MOST

Ko pridemo do polne struge rečne, 
se misel smelo dvigne preko valov, 
rodi se plan o zlomu sile večne.

Izginejo vse žice starih br odo v, 
na bregu stroji čakajo v vrsti, 
rastoči most so sanje starih rodov.

Premora ni, ožuljeni so prsti, 
da most zgradimo, združimo vse čete, 
in z bratstvom stebri bodo stali čvrsti.

Delo naše je pri kraju - skupno dete, 
in roke trudne so postale srečne, 
življenje sončno se na mostu splete.

ESO. Kot mravlje se vsujejo delavci iz modrega avtobusa. Od
pravim se v slačilnico, se preoblečem in že hitim proti elekt- 
ro delu hale. Ko vstopim v delavnico, zatuli tovarniška sirena. 
"Točen sem kot ura. Počakati bo treba na orodja!" si mislim. 
"Ko sem bil v Nemčiji," slišim glas šefa za orodja, "smo mo
rali vse pripraviti do šestih. To je bila disciplina, ne pa to, 
da vsakdo pride, kadar se mu zljubi! "
Prijetno ga je poslušati. Ta njegova potovanja, sorodniki v Av
straliji, doživljaji na ruski fronti in še in še. Kmalu zvem tu
di, da je že skoraj 60 let star in zna govoriti šest jezikov. Ze
lo nadarjen možakar. Le kaj počne v proizvodnji?
Mimo pride delovodja in mi dene: "Sinek, tule, temu stricu 
boš pomagal!"
S sošolko potlej sestavljava omare. Ni ravno naporno delo. Sa 
mo zaviješ, pa je. V dvoje gre hitreje, in kmalu končava delo.
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"Pa sta bila res hitra," prizna mojster Matija.
"Greva k Vladu! " predlaga sošolka.
Mlad moški, star okrog dvajset let, se ni mogel odreči pogo
voru s prikupno deklico.
"Je težko delo?" ga nagovori.
"Saj ni težko, samo navaditi se moraš," reče mladi mojster. 
"Kje pa stanujete?" se vmešam v pogovor.
"V Vinski gori. Imam kmetijo z živino in vinogradom," odgovo 
ri Vlado.
"No, vidiš," ji prišepnem, "splača se ti priženiti na kmetijo! " 
Jezna deklica me odrine.
"Že spet ’osvajaš’?"se pošali mojster Matija.
Spet naju čaka delo. Mojster Matija žvižga ljubezenske in po
ročne skladbe.
"Uboga punca se je zaljubila, pa še v poročenega moškega, 
ha-ha!" Zadnja beseda je sošolko najbolj prizadela.
"Nisem vedela, da je poročen," izjavi.
"Ti ni povedal, da ima dveletnega sinčka?" jo sprašuje mojster. 
"Laže," ugotovi sošolka, "nima prstana."
"Mogoče ga ima doma," smeje odvrnem, "zaradi publike."

Joj, saj bo že malica. Odpravimo se v menzo. Kakšna gneča. 
Prerinem se naprej,in že zakriči eden izmed delavcev: "Pre
kleti mul’c! " Vrata se odpro, in v menzo se vajejo delavci,kot bi 
bili na Poljskem."Mmm, kako dobro!"

Po končani malici se odpravim nazaj v delavnico.
"Pojdi v skladišče in napiši dnevnik!" me "razveseli “delovod
ja •
Odpravim se v skladišče in se usedem na stol, ki se mi zdi 
najbolj udoben. V skladišče vstopi možakar z brado in vzame 
v roke telefon.
"Halo," se oglasi, "je tam stolpič B?"
"Kdo je pri telefonu?"
"Knez."
"Kateri kralj?"
"Kakšen Kralj? Knez!"
"A-ha, ti si komaj knez, šopiriš pa se kot cesar."
"Mater vam..." se zadere bradač, odloži slušalko na vilice, 
se ozre name in vpraša: "Kaj pa ti tukaj?"
"Dnevnik pišem," mu razložim.
Sredi razgovora se odpro vrata in brez pozdrava vstopi sošo
lec Tone.
"Kaj naj storim?" vpraša bradača.
"Idi v k...! " mu jezno odvrne.
Napisal sem dnevnik in odšel k delovodji.
"Malo boš vrtal, "mi dene delovodja, in že sem pripravljen na 
novo nalogo. Zavrtam za prvo luknjo, ko se kot z neba zopet 
pojavi pred menoj Tone.
"Daj mi 'gvihte za vaservago’! "
"Kakšne gvihte?" vprašam.
" Za vaservago!"
"Kdo je to rekel... si pri pravi?" me razjezi.
Mojster varilnice, ki stoji za njim, mi pomežikne.
"Oh, da,seveda," mu zlobno odvrnem... Ubogi Tone potem ko
maj dvigne kos starega železa, ki sem mu ga pokazal.
"Kaj boš z njim?" ga vprašam.
"Direktorju ga nesem!" pove in izgine za vrati.
"Pridi! " me pokliče mojster varilnice in odideva v pisarno.
Po telefonu pokliče direktorja. "Poslušaj, zdajle bo prišel k 
tebi neki mule z ’ g vihti’!" mu sporoči, direktor pa mu odvr
ne, da je prezaposlen in da mu zato ni za "vice". Toda med
tem so se že bila odprla vrata v direkcijo in skoznje je vstopil 
Tone.
"Tovariš, direktor, tu so vaši gvihti!" je zadihan izdavil.
"Ne takšne - večje! " zine direktor, da bi se ga znebil.
"Večjih ni," javkne Tone.
"Vseeno. ZGINI! " se tako zadere direktor, da je prestrašene
mu Tonetu skoraj ušlo v hlače.
"Pojdi v KKO in reci direktorju, naj mi da, kar sem mu re
kel! " ukaže potem Tonetu Knez.
Tone odide, išče prava vrata, se zmoti v njih in med njimi na 
svojo željo dobi odgovor: "Reci tistemu zmešanemu Knezu, 
naj sam pride po tisto! "
Odgovor, ki ga prinese Tone, Kneza ne razveseli. Toneta zanj

nadere, potem pa pošlje na prava vrata.
Ne mine dolgo časa, ko mimo mene pripelje Tone na vozičku 
velik zidak...
"Pridi malo sem! " ga pokličem.
"Nimam časa," odgovori Tone.
"Butec! " zakličem za njim.
Koj zatem stopi k Tonetu delavec Jože, ga povleče za ušesa 
in mu reče: "Ti norec, ti! Kaj ne vidiš, da si res norček?" 
Tone se takrat le zave, da ga vlečejo za nos.

Uh, delovni dan je končno le pri kraju. S Tonetom se odpra
viva v slačilnico, se preoblečeva in odideva proti avtobusu. 
Med potjo misliva, da je danes res bilo lepo. Potem se odpro 
vrata vratarnice,in pobriševa jo mimo vratarja.
"Vaju bom že dobil, mulca!" zavpije in zažuga za nama vra
tar. A midva brez besed tečeva dalje do avtobusa.
"Saj ne boš nič zinil v šoli, kako so me vlekli za nos?"v av
tobusu zaskrbi Toneta.
"Jasno, da ne," mu odgovorim, se nasmejem in pridam: "Sicer 
pa je tudi proizvodnja šola! "

Igor KRŠINAR,
učenec srednje družboslovne šole , 
Šercerjeva 17, Titovo Velenje

Peter Rezman, Jamska mehanizacija

SVETA DEŽELA

Nadaljevanje iz Informatorja št. 17 z dne 10. junija

DO ZORE IN ČEZ DAN

Ne bom popisoval vsega drdrajočega ropotanja od Ljubljane do me
je, po Avstrij i in nato ob Renu po Porurju tja do sivega Dort
munda. Na dolgočasni poti je bilo le nekaj zanimivih sopotni
kov, slike krajev, skozi katere smo brzeli proti severu, pa so 
prihajale in odhajale skozi okno vlaka monotono kot na tekočem 
traku.

Vlak je bil še kar poln, ko sva s prijateljem vstopila vanj in za
čela iskati prazna sedeža. Kdor pozna vlake na dolgih progah, 
ve, kakšne vtise dajejo nočni kupeji. Iz nekaterih je slišati 
glasno smrčanje utrujenih potnikov, iz drugih te odžene vonj 
prepotenih nog. Odločila sva se za prostor, kjer sta v temi sa
mevala dva sedeža, preostali štirje pa so bili potegnjeni sku
paj in na njih sta spala dva potnika. Nista smrčala. Tudi kak
šnih drugih posebnih znakov nista dajala od sebe, ko sva se 
usedla poleg njiju. Zibanje kupeja ali kaj pa ju je čez čas ven
darle spodbudilo, da sta začela pošteno vleči dreto. Skoraj do 
polovice Avstrije sta jo vlekla, potem pa ju je verjetno jutranje 
sonce zmotilo, da sta se začela pretegovati in zehati. Zdaj sva 
si ju lahko tudi dobro ogledala. Kar prijazna sta se nama zde
la. Eden od njiju - gologlav, nizkorasel, bradat, in kakor sva 
potem zvedela, po rodu Makedonec - naju je celo ves zaskrb
ljen vprašal, ali ni mogoče kaj malega ponosljal ponoči. Seve
da sva brž odgovorila: "Kje pa, sploh ne! " Led smo tako pre
bili. Posebno ko je kosmati vljudnež hitro speljal razgovor v 
njemu znane vode. Zaupali smo si, kdo smo, prižgali cigarete 
in potegnili tobačni dim v sveža pljuča. Makedonec naju je kot 
star "gastarbejter" in zato dober poznavalec vlakov opozoril, 
da se je na njih vedno treba držati za denarnico, posebno če 
se v gneči prerivaš po njihovih ozkih hodnikih ob kupejih; da je 
še posebno dragocen v črnem podzemlju gastarbejtrske scene 
jugoslovanski potni list in da ga zato ne kaže odpirati in gledati 
vanj na vsakem vogalu. Bonboni njegovega predavanja pa so bi-
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Nadaljevanje "potopisa po spominu" s prejšnje strani

li odlomki iz njegovega radoživega življenja. Razlagal nama je, 
kako si moški na vlaku najlažje "ujame" žensko, po koliko so 
prijateljice noči v Miinchnu, Sttudgartu, Essnu. Mimogrede 
sem ga med njegovo razlago vprašal, po koliko so v Dortmun
du, a mi ni vedel odgovoriti. Dejal je, da tam še ni bil, meni 
pa, da so gotovo poceni, ker je tam razvita industrija in kar 
precej tujih delavcev. Prav vesel dogodek je bil, ko je vstopila 
v kupe in prisedla nemško govoreča dama srednjih let s pol- 
centimetrsko oblogo pudra na obrazu, globokim dekoltejem in 
usnjenimi hlačami. Nizkorasli jezikač se je namreč takoj lotil 
opisovanja njene pojave, seveda v sočni makedonščini. Vmes 
ji je galantno ponudil cigareto, ji hvalil močan balkanski tobak, 
dajal v nič lahke modne zahodne cigarete in ji ves čas tako pu
hal v obraz bele dime niške drine, da smo se komaj videli v ku 
peju. Ni bilo lepo, vem, a vendar sem nekajkrat le s težavo 
zadržal smeh, ko se ji je prijazno režal v obraz, nam pa govo-

Bisernica (rdečkasta mušnica, purešnica), raste v listnatih in iglas
tih gozdovih, pogojno užitna (surova strupena) - kakor marsikaj!

ril, da je to ena tistih, ki prihaja na vlak lovit moške, in da ji 
tista stvar kar gleda iz oči. "Vidi sad!" nam je pomežiknil, in 
že ji je mimogrede zdrsnil z roko po... A ne bom več obiral... 
V Miinchnu so potem vsi izstopili, kupe se je izpraznil in mo
notono vožnjo do Rena sva predremala.

Ren. Pri njem se je začel gotovo najlepši kos najine poti. Kakš 
nih šest ur so se pred najinimi očmi neprenehoma vrstili zavo
ji te mogočne reke. Zgoraj, na strmih pobočjih, se je skoraj 
ob vsakem njenem zavoju bohotila kakšna graščina, grad s sli
kovitimi stolpi in stolpiči ali vsaj razvalina katere od utrdb, ki 
so v prejšnjih stoletjih branile to izredno pomembno in takrat 
najmočnejšo prometno žilo. Se zdaj poteka po Renu tako živa
hen ladijski promet, da se nama v vseh šestih urah vožnje ob 
njem ni posrečilo ugledati odseka reke, na katerem ne bi bilo 
kakšne ladje.

Vso pot ob Renu pa sva si lahko naslajala oči tudi ob pogledu 
na nešteto lepih hišic snežno bele barve in z domiselno okra
šenimi pristreški s črno obarvanimi lesenimi križi v najraz
ličnejših simetričnih vzorcih. Kot da so jih vse vzeli iz prav

ljice o Janku in Metki, se nama je zdelo. Vendar naenkrat je 
bilo pravljice konec; proga je zavila stran od Rena, v Porurje, 
kjer na ogromni ravnini stojijo med premogovniki kot pozab
ljene igrače mogočne elektrarne. Vse - pokrajina in delo člo
veških rok v njej - je naenkrat postalo sivo in črno, nebo pa 
prepleteno z žicami. Droben in nepomemben se zazdiš same
mu sebi na tej ravnini, ujet pod to pajčevino električnih vodov 
in žic. Svojo ekonomičnost pokaže človek v njej že navzven. Če 
bi svoje hiše prebarvali z nedolžno belino ali sončno zlato, bi 
ju to uvelo nebo in ta mračna industrijska klima požrla, vsrka
la vase.

Vlak je zdrvel skozi Essen proti Dortmundu. Osemnajsturne 
poti je bilo konec. Sivo mesto Dortmund - cilj najinega poto
vanja - se nama je kislo nasmehnilo v zahajajočem soncu. Že 
od daleč sem opazil visoko črno zgradbo, na kateri se je delal 
važnega veliki rumeni U, zaščitni znak tamkajšnjih pivovarn. 
Ta klicaj proti nebu mi je ne vem zakaj legel kot svinec na sr
ce.

Po izstopu iz vlaka sva se zavalila v taksi, mercedes kajpada, 
in šofer naju je po najdaljši poti odpeljal do City hotela. V 
njem sva prebivala ves naslednji teden. Tudi ta hotel je bil 
sive barve.

Nadaljevanje v prihodnjih številkah

Vabilo
k bolj zdravi in 
lepši prihodnosti

Ali veste, kako zelo čudovita je lahko narava?
Ali veste, da to čudovito naravo nekateri izmed mnogih za
vestno uničujejo?
Ali veste, da ni lepše stvari kot v rojevajočem se jutru, ko se 
dviga nežna megla.nekje v objemu gozda poslušati tišino, ki 
jo včasih blago premoti ptičje žgolenje?
Ali veste, da vam gozd ponuja zdravje, pomiritev in še marsi
kaj?
Ali veste, da lahko v gozdu nabirate najrazličnejša zdravilna 
zelišča, sadeže in gobe?
Ali veste, da je v Sloveniji približno 2 000 vrst gob?
Ali veste, da tudi nekatere gobe zaradi človekovega neznanja 
izumirajo?

Vprašanj bi lahko bilo še in še.
Kaj pa odgovori?

Odgovore na vsa ta skrivnostna vprašanja lahko dobite, če se 
vključite v naše vrste. Vsi skupaj bomo s predlogi in z dejanji 
reševali naravo in spoznavali njene skrivnosti. Otroci naših 
otrok nam bodo hvaležni, ker jim bomo pomagali ohraniti vsaj 
delček narave.

Vpišite se v gobarsko družino BISERNICA!

Z ekskurzijami, predavanji, determinacijami (določanjem 
vrst gob), izleti, sestanki in še z drugimi skupnimi dejavnost
mi bomo pripomogli k varstvu okolja kakor tudi k razširjanju 
našega znanja. Več nas bo, več bo misli, kako delati in še bolj 
pomagati pri varstvu okolja.

Naše vabilo sklenimo z eno samo mislijo:

Pridite , pomagajte sebi, družbi, zdravju in 
pr ihodnosti !

Vse podrobne napotke za vključitev v gobarsko družino BISER
NICA in njene načrtovane akcije lahko dobite vsak drugi pone
deljek od 17. do 19. ure v društvenih prostorih družine:Celje, 
ulica Bratov Vošnjak št. 1 (prostori krajevne skupnosti Nova 
vas). /Gobarska družina BISERNICA - Celje/

Srečno!


